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Postnina pla.Cana v gotovini Cena 50 par (50 S. Din) 

Cerknica, 1. oktobra 1966 Leto V. St. 7 

. G LAS I L 0 S Z D L 0 B C I N E C E R K N I C A 

Spomenik Notranjskemu partizanskemu odredu 
VELIKO SLAVJE NA VELIKIH BLOKAH- SPOMENIK JE ODKRIL JANKO RUDOLF, PRISOSTVO
VALO PA JE 5000 LJUDI, MED NJIMI TUDI BORCI NOTRANJSKEGA ODREDA IN DRUGIH ENOT, 
KI SO SE BOJEVALE NA NOTRANJSKEM 

Spomenik 
zanskemu 

Notranjskemu parti
odredu na Vclikih 

Blokah 

Borci Ndtranjskega partizanske
ga odreda se se po vojni niso se
stali. Krajevni odbor Zveze borcev 
je zato imenoval odbor, ki naj bi 
olrganiziral zbor borcev Notranj
skega odreda. 

Zbor je bil 18. septembra v S ta
rem trgu pi Lozu. Iz vseh strani 
so prihajali borci. Prijazni Siari 
trg je bil ves v zastavah; avtomo
bilov je bilo toliko, da je bilo 
tezko najti parkirni prostor. 

Borce je pozdraVil predsednik 
obCinske skupscine Cerknica to
variS F ranc Kavcic, patrulje pa 
so ponesle vence k spomenikom 
in spominskim ploscam v obcini. 
Nato je koQona osebnih avtomo
bilov in avtobusov krenila protil 
Velikim Blokam. Tam je v lepo 
urejenem parku voja5nice No
tranjskega· odreda ze bila zbrana 
mnozica , ki je zelela prisostv<YVaii 
otvoritv·i spomenika Notranjske
mu partizanskemu odredu. In lw 
je podpredsedntk slrupscilne SH 
Slovenije tovaris Janko Rudo•lf 
odkril spomenik in spregovoril, 
je bilo tam zbranih 5000 ijudi. Ob 
tej priJJo.Znosti je nekdanji ko
mandant Notranjskega odreda 
Franc Sotlar izrocil partizanskq. 
zastavo predstavnilku garntzije 
Velike Bloke. Zapel je moski pev
ski zbor Svobode Lo!ika dolina, 
r ecitatdr je navdusil mnozico, za
igrala je tudi godba sindikalne 
podruznice K ovinoplastike. Ude
lezenci zbora so poslalt pozdrav
no brzojavko tovariiSu Titu. 

PO' zboru se je nadaljevalo par
tizansko srecanje v vzdr..sju, ki 
ga ptisotni dolgo ne bodo poza
bili. 

Tovaris Janko Rudolf govori ob 
odkritju spomenika 

Velikc Bloke, 18. scptembra 1966. - Vse fotografije s proslave v Velikih Blokah- foto: Danilo Domajnko 

Telegram tovarisu Titu 
Bivsi borci I., II. in III. no

tranjskega odreda, garnizon 
ljudske armade Vel. Bloke in 
prebivalstvo Notranjske zbrani 
na Blokah na proslavi 25-letni
ce vstaje narodov Jugoslavije, 
odkritja spomenika padlim 
borcem-in predaji zastave gar
nizonu JLA," ki bo nosil ime 
Notranjskega odreda, Vam tov. 
marsal posiljamo iskrene in 
borbene pozdrave. Sodelovanjc 
in enotnost ljudstva in borcev, 
ki je bila tako znacilna in od
locj_lna med NOV za dokoncno 

zmago nad f asizmom se mani
festira tudi na dana§njem zbo
ru. Soglasno se strinjamo z 
ugotovitvami in odlocnimi 
ukrepi, ki ste jih sprejeli na 
IV. plenumu CK ZKJ. Tov. 
marsal, pripravljeni smo svoja 
prizadevanja stopnjevati za 
cim dosledneje izvajanje skle
pov IV. plenuma, ki naj pospe
sijo doseci cilje gospodarske 
reforme in vseplosni napre
dek nase socialisticne druzbe. 

Borci odredov in 
garnizija Vel . Bloke 

Podpredsednik skupscine SRS Janko Rudolf odkriva spomenik 
Notranjskemu partizanskemu odredu 

Pred obcinskim praznikom 
Pred 25. leti, 19. oktobra je bil na Notranjskem prvi vecji 

napad na okupatorja in sicer na okupatorsko postojanko v Loiu, 
istocasno pa tudi na postojanko v Bezuljaku. Legendarni napad 
na Loz je 19. oktobra 1941. leta vodil pozneje padli komandant 
in narodni heroj Ljubo Sercer. Od tedaj so se vrstili stalni na
padi na okupatorja in na njegove pomagace na Notranjskem. 
Rezultat dela prvih komunistov se iz casa stare Jugoslavije je 
tudi to, da je bilo v Laski dolini prvo osvobojeno ozemlje na 
Notranjskem. 'l.'o veliko in herojsko borbo ljudi nase obcine lepo 
zrcalijo nepozabni liki kar sedmih narodnih herojev, ki jih je 
dala po obsegu majhna, a med NOB velika notranjska zemlja. 

V enaindvajsetih letih razvoja nase obcine sta v tem delu 
Notranjske zrastla dva industrijska giganta: lesno-industrijski 
kombinat »Brest« v Cerknici in »Kovinoplastika« v Lozu; spomt
njamo pa se se vsi, da so pred vojno obstajali v nasi obcini samo 
primitivni zagarslci obrati in »furmanski vozovi«. Ves ta razvoj 
pomeni, da je sedaj zaposlenih cez 4 tisoc ljudi, ki ustvarjajo 15 
miLijard starih dinarjev bruto produkta, ter cez 6 milijard na
rodnega dohodka. Uspeh je tudi, da smo se vkljucili s tremi mili
joni dinarjev v mednarodno delitev dela. 

N e smemo zapostavljati tudi uspehov, ki so dosezeni pri raz
vijanju druzbenega in delavskega samoupravljanja, uspehov, ki 
so dosezeni v gospodarskih organizacijah pri razvijanju delitve 
dohodka po delu in osvobajanju obcana od mezdne miselnosti. 

Veliki rezultati so dosezeni na podrocju poljedelstva, saj smo 
letos samo na druzbenih posestvih pridelali skoraj 300 tisoc ton 
zita, kar je pred kratkim predstavljalo vecletno proizvodnjo. 

Taka kot dosegamo pozitivne rezultate na podrocju industri
je, kmetijstva in trgovine, pa orjemo tudi ze siroke brazde v tu
rizmu, saj odpiramo vedno nove in moderne turisticne in gostin
ske obrate. 

Visoki cilji, za katere so se ljudje nase obcine zrtvovali, niso 
bili zaman, saj obcani, posebno mlada generacija, ze uzivajo sa
dove socialistiCne graditve nasega gospodarstva. Nove tova!'1le, 
nove trgovine, stanovanja, turisticni objekti vse kar smo zgra
dili, nam govori, da dosledno nadaljujemo ideje in cilje herojev, 
ki so padli, da Cim hitreje zgradimo socialistiCno druzbo tudi v 
nasi obcini. Danimir Mazi 

------ .......... _,·,~~,, 
I 



Stran 2 

Pismo urednistvu 

V prid obvescenosti 
V casopisu DELO je bil iz

pod peresa tov. Jurija SALE
HARJA objavljen v rubrilti 
Pisma bralcev prispevek o spo
stovanju dela rnladih rok, ki 
so v Cerknici gradile pes pot 
otl ltino dvorane do nove Os
novne sole v Cerknici. 

Iz clanka je moe razbt·ati 
avtorjevo neinform.iranost o 
zadevi, zato naj "iniorm.iranosti 
v prid spregovO!re naslednJa 
dejstva: 

Brigadirji-ke. bilo jih je 20, 
so prisli na delo v juliju in so 
ostali na delu do 20. avgusta 
1966. v tem casu so opravili 
del v vrednostil 8.352,55 N. Din. 
Na razpolago so tmeli buldo
zer, ki je bil prav za njih na
jet pri KZ Cerknica in jc 
opt·avil skupno 54 delovnih ur. 
Kot pristojni vodja cestnega 
odseka pri SGP •>GradiSce<• 
Cerknica, sem bil zadolzen za 
povezavo iJn strokovno vodstvo 
pri teh delih ter sem v ie na
mene porabil 52 delovnih ur 
delovnega casa. Na5e podjetje 
je nadalje nudilo brigadi po
moe v naslednjih oblikah : 

Na razpolago smc,i jim dali 
16 lopat, 10 krampov in 6 s::~
mokolnic. Orodje je bilo do
tlej se nerabljeno, torej novo 
in, kot tako sopsobno za upo
rabo pri delilh. Komprcsor na
sega pok:ljetja je p t•i pripravi 
granulata v peskokopu Pod
skrajnik oprav il 62 delovn1h 
ur in s pomoejo rniniranJa, 
tudi izvrsenega po nasem KV 
minerju, je bilo pripravljent:
ga 360m3 materiala za poste
ljtca novi pes poti. Dva kami
ona prekucn"ika in traktor-na
kladac so na objekt prepelj ah 
210 m3 materiala. 

Menim, da je bilo z nase 
stt·ani dovol j narejenega. Ce 
bi se tudi drugi faktorji toliko 
ang8Zir ali. kot se je nase pod
jetje i.n jaz, potem bi danes 
pespot lahko ze uporabljal"i. 
Ko bo investitor poveril dela 
na dokoncanju nam, bomo 
lahko v zadovoljstvo v3ch 
koncali z deli. 

Drago Ponikvar, 
sef cestnega odseka 
SGP »GRADISCE•< 
Cerknica 

Doplsujte v 
,Gias Notranjske" 

Rdeci kriz 
Ljubljanski dnevnik je pod 

gornjim naslovom v svoji ste
vilki dne 20. IX. 1966 objavil 
clanek P. Hudobivnika, ki kri
tizira neodgovorno delo neka
terih odgovornih funkcionar
jev Centralnega odbora Rdece
ga k.riia Jugoslavije v Beo
gradu. v clanku s polnim irne
nom imenovani funkcionarji 
CO RKJ so namrec na prosnjo 
Josefa Salvequarda iz Ljubl.ia
ne, jugoslovanskega driavljana 
ce5ke narodnosti, da bi mu po
magali iskati oceta, dajali take 
neresnicne izjave (oziroma iz
jave brez podl31ge), da - ce je 
omenjeni clanek resnicen - v 
nobenem primeru ne zasluzijo, 
da delajo na tako odgovornih 
polozajih v tako humani in 
idealizirani organizaciji, kakor 
je ra.vno RK. Omenjeni tunk
cionarji so namrec Josefu v 
Ljubljano odgovarjali, da im~
jo vso stvar v rokah ljudjc iz 
ceskega rdeeega k.riia, dejan
sko pa niso storili prav nice
sar, izgleda celo, da niso na
pisali niti enega samega pisrna 
Rde0emu k.riiu v Prago. 

GLAS NOTRANJSKE 

Se enkrat: 

Mednarodna brigada je delala pri nas I I I 

V prejsnji stevilki »Glas No
tranjske« smo 0 delu "in zivljenju 
mednarodne brigade mladih, ki 
je bila pri nas v okviru organi
zacije Rdecega kriZa Slovenide in 
Obcinske skupscine Cerknica, ze 
napisali splosno oceno pomemb
nosti take akcije za spoznavanje 
med ljudmi vsega sveta in tudi 
za na5 domaci turisticni »stan
dard«. Menilli smo, da mu na tak 
nacin lahko pomagamo, dq bi 
malo prej •>shodil« in si »sam ho
dil po cigarete<<. 

Glede na nekatere glasove o 
uspehu in efektu dela te brigade, 
se prav posebno pa zaradi cla!'l
ka, ki je bil objavljen v ·•DELU« 
v okviru »pisma bralcev«, pa ze
lim zaradi objektiJvnosti ocen in 
pravilnega obve5canja javnosti 
dodati se nekaj stvarnih, zakljuc
nih ugotovitev. 

Po pogodbi med GORKS, Sob 
Cerknica in obc. otlborom RK 
Cerknica je predstavnik RK Cerk
nica ze v zacetku junija sklical 
prviJ sestanek vseh tistih, ki naj 
bi pri izvedbi te akcije prispevali 
svoj delez. Temu sestanku sta sle
dila se dva. Toeno smo se npr. 
dogovorili, da bo RK uredil vse 
zaradi bivanja, spanja. prehrane 
itd. Predstavniki Sob Cerknilca 
so izpoln'ili dolznost dogovora z 
lastniki stavb ob trasi zaradi poti 
same. Predstavnik gradbenega 
podjetja je prejel nalogo i:wrsiti 
financne kalkulaci(je strojnih in 
drugih uslug, ki jth bo gradbzno 
podjetje nudilo pri samemu iz
vajanju del zaradi njihovega cim
veejega efekta. Se posebej je bilo 
dogovorjeno. da bo strokovnjak 
gradbenega podjetja neposredno 
vodil vsa dela na trasi, da bi talco 
najbolje izrabiH delovno silo, ki 
se nam je ponujala. Predvideno 
stevilo delovnih ur, ki naj bi jih 
brigadirH vloiili ·v delo same ira
se, je znasalo 1937. Brigad·irji so 
to stevLlo delovnih ur dosegli in 
presegli. Kako to, da pe5pot po'
tem ni dokoncana?! 

Vodja mednarodne brigade, ga. 
prof. Faltinsonova iz ZDA je pis
cu teh vrstic zadnji vecer pred 
odhodo!m iz Cerknice dala tako 
izjavo: Sodelovala sem ze na 
mnogih podobnih delovnih al{ci
jah mednarodnega rdecega kriza, 
vendar 5e nilkjer nisem v takv 
kratkem casu naletela na tako 
prisrcne in pristne, priljatelj.>ke 
otinose med brigadirji in doma
cim prebivalstvom, kakor ravno 
pti vas. Va5i ljud.ie so cudoviti 
gostitelji · in preprtcana sem, da 
izraZam mnenje vseh nas (briga
dirjev), ce povem, da smo bili 
izredno prijetno preseneceni nad 
sprejemom pri vas, nad c,dJ'icno 
izvedeno organizacijo bivanja 4.11 
spoznavanja vase ozje domovin~. 
H valeini smo predstavnikom 

v slabi luci 
Obcinski odbor Rdecega kri-

oblasti in clanom Rdecega krih 
za nadvse ugodno bivanje v Cerk
nici. Menim pa, je nadaljevala ga. 
Faltinsonova, da gradbeno pod
jetje. ki je bhlo po dogovoru dolz
no nuditi vso tehnicno in strojno 
pomoc, ni izpolnilo pricakovanj. 
Zakaj smo npr. morali z narav
nost prirnitivnimi orod.i'i izko pa
vati korenine dreves nekaj dni 
zapovrstjo, ko pa bi tol dober mi
ner in buldozer opravila sama v 
enem dnevu? Zakaj so nas pu
stili nekaj dni same brez stroko'.T
nega vodstva? Zakaj nffimo mogl'i 
dobiti mehanicnega nakladaca pe
ska, ki bi nakladanja o<pravil de
setkt·at hitreje, kakor pa se tako 
pridne roke? ltd., itd. 

Na vse to gre samo en odgovor: 
delo okoli dobre izvedbe ocgani
zacije brigade je bilo pravocasno 
tocno razdeljeno ·in dogovorjeno. 

BiNanje brigade same financno 
kri.ie mednarodna organizacija 
sama z razmeroma minimalnim 
prispevkom, ki ga mora placati 
Sob Cerknica za vlozeno delo 
brigadirjev obcinskemu odboru 

Volitve svetov 

Rdecega kriza. S temi sredstvi 
bomo v glavnem pokrilli veeino 
stroskov, ·ki so nastali v enain
dvajsetdnevnem bivanju rnladin
ske brigade pri nas v Cerknici. 

Se zakljucno besedo: bilo bi 
zelo nespametno, ce bi pespot ne 
dokoncali se letos. ~ Spomn'lti se 
namrec moramo, da je bil pro
jekt in predracun stroskov za 
gradnjo tega objekta Ze dostav
l.ien obcini s strani gradbenega 
podjetja. Vsi se strinjamo•, da je 
pespot nujno potrebna za naso 
solsko' mladino, ki je sedaj se vsa
kodnevno v nevarnosti. ko gre v 
solo. s pomocjo brigade naj bi 
to pespot zgradili z manjsinri 
sredstvi. Ceprav jo nismo do kon
ca, nil nobenega razloga, da tisto, 
kar je bilo spornladi spoznano za 
nujno. sedaj, ko je tri cetrt ze 
narejeno, ne naredimo do konca. 
Menim, da s strani odgovon1ih 
ni prav nikakega zadr:lJka, da ne 
hi tega koncali, zato sem prepri
can, da se bodo dela v kratkem 
nadaljevala in tudi zakljucila. 

Dr. Boris Kravanja 

zavarovancev 
skupnosti socialnega • zavarovan!a 

Letos jeseni potece manda1ina 
doba trinajstim od skupno 21 cla
nov sveta zavaro'vancev obcine 
Cerknica. Svetil za\·arovancev so 
samoupravni organ skupnosti so
cialnega zavarovanja delavcev 
ljubljanskega podrocja. V pretek
lem letu je iz talaatnih desetih 
skupnosti soc'ialnega zavarovanja 
delavcev nastala, nova, sirsa Ti
zicna skupnost socialnega zavaro
vanja delavcev Ljubljana. Ta 
skupnost je tudi postala pravna 
oseba. Nova skupnost zajema 17 
obcin bivsega ljubljanskega okra
ja. 

Nasa obcilna je razdeljena na 11 
volilnih enot, v vsaki volilni enoti 
pa se na 200 aktivnih zavarovan
cev voli en clan obcinskega sveta 
zavarovancev. Kjer je volilna eno~ 
ta identicna z eno <;lelovno orga
nizacijo (ki ilma torej preko 200 
aktivnih zavarovancev), ta delov
na organizacija direktno izvol'i 
svojega zastopnika v svet zava
rovancev. V volilni enoti, kjer pa 
sele vee delovnih org.anizadj tvo
ri eno volilno enoto, pa te delov
ne arganizacije izvolijo svojega 
delegata, ki bo na posebnem se
stan.ku delegatov vseh delovnih 
organizacij ene volilne enote 
predlagal svojega kandidata. Od
govornost za sklicanJe sestanka 
delegatov ima najmocnejsa delov
na organirzacija volilne enote. Vo
litve v svete zavarovancev mora
jo biti koncane nekako do 10. ok
tobra. ker mora novoizvoljem svet 
izmed sebe izvoliti se enega pred
stavnika, ki bo zavarovance nase 
obcine zastopal v skupscini komu
nalne skupnosti socialnega zava
rovanja delavcev Ljubljana. Prva 
seja novoirzvoljene slrupscine naj 
bi bila okrog 25. oktobra. 

0 konkretnih nalogah bodoce
ga sveta samo nekai primE:rov: 
V pripravi je nov statut KSSZ 
Ljubljana, po katerem naj b1 v 

nasi obcini namesto sedanje po
druznice ostala samo majhna pi
sarna za sprejem in odpravo poste 
za soc.ialno zavarovanje. Vse osta
le stvari, kot so placevanje ootnih 
stroskov, postopki za pl'iznanje 
pokojnin in otroskega dodatka itd. 
pa naj bi opravljala podruznica 
na Vrhniki. Menimo, da so zava
rovanci nasega obmocja mnogb 
bolj upraviceni do podruznice 
KSSZ s silrsim obmocjem delo
vanja, kakor pa Vrhnika, ki ima 
stevilne in dobre zveze z 20 km 
oddaljeno Ljubljano. S pravocas
nimi pripombarni in zahtevami 
svet zavarovancev lahko odlocilno 
vpliva na pravilne r esitve. 

Sprememba pravilnika o pra
vicah zavarovancev, 'izvrsena v 
zadnjem casu, recimo predvide
va, da naj bi zavarovanec, ki se 
poskoduje v stanju 3kutne , pija
nosti, sam nosil vse stroske zdrav
ljenja. Pripravljajo pa se tudi no
Vi predlogi o participaciJ.ii zava
rovancev pri placevanju nekaterih 
oblik zdravstvenega varstlva. 0 
vseh teh stvareh naj bi sveti za
var·o,·ancev dajali svo.ie pripombe 
in predloge. 

Torej storimo prav, ce napise
mo. da naj delovne organizaci.ie 
dobro premilsli.io. koga bodo iz
brale v nove svete zavarovancev, 
ker bo od le-teh v marsicem od
visno, kaksen obseg ali pa kaksno 
zmanjsanje obsega bo prinesel 
cas, kar· se tice pravic do izkori
scanja sredstev za zdravstveno 
zavarovanje. 

v prihodnji stevilki bomo ver
jetno Ze lahko objavili imena cla
nov novega sveta in irnena obeh 
zastopnikov v skupscini KSSZ 
Ljubljana. Istocasno pa bomo ver
jetno tudi ze lahko objavili po.}e
rnicne clanke o odnosu socialnega 
zavarovanja in zdravstvene sluz
be. 

Dr. Boris 1\:ravanja 

Sn. 7 - 1. oktobra 1966 

Duma ... 
LETO ODGOVORNEGA 

DELA 

Letosnje skupscinsko Ieto 
terja od poslancev socialno 
zdravstvenega zbora zvezne 
skupscine doslej najbolj odgo
vorno delo, ObravnavaH zace
njamo vse pomanjkljivosti 
zdravstva in socialnega zava
rovanja, da bi pripravili osno
ve za skrbnejsi sistem gospo
darjenja na tern podrocju. Do
koncno srno pac spoznali da 
je treba tudi v teh dejavn~stih 
spremeniti dosedanji ••potros
niski« odnos v pretehtano so
!idarnost skupnih ekonornskih 
mteresov delovnih !judi. Pri 
uveljavljanju enotnega eko
nornskega sistema nase druzbe 
je namrec zdravje delovnega 
clOtVCka najpomernbnejsa po
stavka, ki je sarno skozi obra
cun poslovanj socialncga. zava
rovanja in samo skozi bilance 
gospodarstva ne rnoremo vid:!ti 
dovolj jasno. 

Skozi financno tehniko, ka
kor smo precesto radi obrav
navali odnose med ljud~i in 
delovnirni organizacijarni ter 
dejavnostrni, narnre& prevce
krat sploh ne vidimo clovcka. 
Zaradi poslovnega rutinerstva 
vcasih pozabljarno, da ni ra.v
no najvaznejse koliko porabl
mo za zdravstvol, pokojnine, 
invalidnine in otrosko varstvo, 
temvec bolj to kako ravnamo 
in kaj storimo za to, da bi bill 
ze o,tl otrostva dalje zdravi. 

Spoznanje, da je varnost na.
sih otrok v casu, ko srno na 
delu, na.Sa varnost pri debt, 
cas na.Sega zivljenja, ko srno v 
zasluzenern pokoju n sploh ''se 
nase zdravj'e predvsern odvis
no od premisljenosti nasih od
locitev v upravljanju s srcd
stvi, s katerimi gospodarirno, 
nas je pripeljalo k ra.,;mislja
nju 0 tern, kako cim bolj clm
nornicno ravnati. Resitvc, tlo 
katerih srno se delno zc doko
pali, so posledica nepristran
ske kriticnosti, ki postaja vse 
bolj objektivna in ne tezi za 
prikrivanjern vzrokov napak, 
ki srno jih storili. 

Pornernbno je predvsern to, 
da, se tokrat nisrno izognili 
ugotovitvi, da kornprornisi med 
proracunskirn in dohodkovnirn 
upravljanjern 's sredstvi ze vee 
skodujejo kot pa koristijo 
zdravstvu, socialnemu zavaro
vanju in delovnirn ljudem na
splo!h. Prav zaradi tega jc 
mnogo odvisno od tega, kalw 
odgovorno se bodo po'slanci 
lotili sprerninjanja sistema so
cialnega zavarovanja in zdrav
stvenega varstva in v koliksui 
meri bodo'. spodbujali v raz
pravah o tern svoje volivce. 

Ze dosedanji neposredni sti
ki, nekaksen nacin anketiranja 
volivcev, so privedli organe 
zvezne skupscine do preprica
nja, da je tako rnogoce priti 
.hitreje do realnejsih poti za 
prernostitev prepadov med 
rnoznostrni in potrebami, }{ajti 
se tako skrbni podatki, zbra.ni 
na ravni federacije, nikdar ni
so dorvolj trdna garancija, da 
bodo od tod nastale anali.zc 
prikazale zares pravo stanje 
stvari, da o tern, kolilmkrat so 
zapozneli, ne go.vorirno. 

Viktor Sirec 

za Cerknica je na svoji seji 
opravnaval skrajno maloma
ren odnos imenovanih funkcio 
narjev (placanih ! ! !) in slue
nil, da v posebnem protestncm 
pismu predsedniku Centralnc
ga odbora Rdecega kriia Jugo
slavije dr. Pavlu Gregoricu {ki 
je bil v preteklem letu gost 
na.Se obcinske organizacije 
Rdecega kri.Za) zahteva, da po
sebna kornisija stvar razisce 
in proti ugotovljenirn ltrivccm 
ostro ukrepa. Obcinski odbor 
je Pri tern mnenja, da so orne
njeni funkcionarji (ce se jim 
dokaze krivda) tako globoko 
diskreditirali vrednost jugo
slovanskega Rdecega kriza, da 
ne zasluiijo vee, da ostanejo 
pla.Cani funkcionarji te organi
zacije. Istocasno obcinski od
bor zahteva od predsednika CO 
RKJ, da se zakljucki preiskave 
objavijo v dnevnern casopis,ju 
nase republike. 

Po rednih letnih mladinskih konferencah 

Za obc. odbor Rii 
Cerknica: 

dr. Boris Kravan.ja 

V septembru so bile po vseh 
mladinskih aktivih nase obcine 
redne letne mladinske konferen
ce, na katerih je mladina po va
seh in delovnih org'anizacijah kri
tiJCno ocenila svoje delo. Najbol.i 
uspele konference so bile v mla
dinskem aktivu TP Martinjak in 
v Kovinoplastiki v Lozu. kjer so 
steviln·j mladi ljudje aktivno raz
pravljali ter preanalizirali vrsto 
pereeiJh problemov, ki se ne ticejo 
samo organizacije ZM temvec tu
di kolektiva, v katerem aktiv de
luje. 

Se vedno pa se kaie P'femajhna 
povezava ZM z drugimi druzbeno 

poli ticnimi organizacijami, pred
vsem z ZK in sidi.katom, kakor 
t udi z samoupravnimi organi. 
Mladina sama je izredno ostro 
zahtevala, da se poklice na od
gdvornost posamezne clane ZK 
LIK BREST Cerknica, saj se 
nihce od predstavnikov podjetja, 
samoupravnih organov niti od 
ostalih organirzacij ni udelezil 
konference, predvidene za 17. 9. 
1966. 

Letosnja obcinska mladinska 
konferenca, ki bo v prvih dneh 
meseca oktobra, bo po sklepu se
kretariata dala smernice za na
daljnje delo v ostalih druzbeno-

politicnih organizacijah, kakor tu 
d'i TV specializiranih mlad'inskih 
organizacijah. 

Poseben poudarek na vseh mla
dillskih konferencah po mladin
skih aktivih po obcini je bil na 
dejavnosti PZ, ki je posebno v 
zadnjem casu zopet zacela z de-
1om. 

Razveseljivo je predvsem dcj
stvo, da se mladina sama zacenja 
zanimati za razlicne oblike de
lovanja. ter tudi hkrati nepozctb
lja ostaliJh problemov, ki se ticejo 
delovanja ZM. 

Jurij Salchar 
Cerknica 
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... in pa svetu 
-..._._s;.;:o ' 

U Tantova 
oporoka 

:te drugic zaporedoma je U 
Tant, generalni sekretar OZN 
sporocil, da ostane trden pri 
svojem sklepu. U Tant je svo
jo ostavko na polozaj general
nega sekretarja napisal ze pr
vega septembra Ietos v 117 iz
vodih. Vsebino svojega pisma, 
v katerem je obrazlozil svoj 
sklep o umiku iz steklene pa
lace, je po 25 selih razposlal 
v poslovne prostore vseh dele
gacij, ki so clanice svetovne 
organizacije. Takrat so mnogi, 
ki so bili zaskrbljeni za usodo 
svetovne organizacije, upali, 
da bodo U Tanta pregovorili. 
To pa se ni zgodilo. U Tant 
je pred zaeetkom Ietosnjcga 
zasedanja svetovne organiza
cije ponovno povedal, da. ne 
namerava preklicati svojcga 
sklepa in da se pod nobenim 
pogojem ne namerava potego
vati za najviSjj poloZa.j v sve
tovni organizaciji. Ostavka U 
Tanta ima namrec globlji po
men. U Tant ni odstopil kar 
tako, ampak je s svojim od
stopom opozoril, da je svetov
na organizacija v tezki ltrizi 
in je zdaj zadnji cas, da to po
liticno krizo preprecijo. Sicer 
bo prepozno. U Tant ,je zrtvo
val sebe, da bi svetov0 o skup
nost prisilil, da najdejo modus 
vivendi. To nacelo je bilo vsr.
skozi U Tantov evangelij. Kri
za v svetovni organizaciji IU 
nastala zaradi U Tanta, am .. 
pak zaradi drugih n eresenih 
problemov, ki ogrozajo mir na 
svetu. In prav je imel U Tant, 
ko je v svoji prvi poslanici za
pisal: >>Sedanji .dogodki vodijo 
v vecjj spopad, ker so napori, 
da bi taksen razvoj prcprecili 
nezadostni in ucinkoviti.« 

U Tant je imel na polozaju 
generalnega sekretarja velilto 
zaslug, da se kriza v svetovui 
organizaciji ni poglobila. Ven
dar so ostala nekatera njego
va prizadevanja brezuspesna. 
Med ta prizadevanja sodi voj
na v Vietmanu, ki je ni mogel 
prepreciti. U Tant je clovck, 
ki je priSe! iz Azije in pozna 
ta svet. Morda je prav to dcj
stvo krivo, da se umika s po
lozaja, kjer je s spretno roko 
delal. 57-letni Burmanec po~ 
zna Azijo. Njegov oce je bil 
lastnik rizevega mlina, sam pa 
je bil najprej uCitelj, potem 
pa se je priduzil gibanju za 
osvoboditev Burme, boril se j~ 
proti Japoncem in Anglezcm, 
postal zg.~dovinar, politik in 
dilpomat. Ker razume Azijo 
boljse kot drugi, ker je hotel 
prepreciti v Aziji vojno in !ter 
tega ni uspel, se je premislil 
in odstopil. Pri njem je vsaka 
oldlocitev vprasanje vesti, mo
ralnosti in odgovornosti. Tak
sen kot je bil, je U T;lnt re~il 
stevilne zapletene problcme 
na svetu. Prepotoval je vcs 
svet. Obiskal je Moskvo, Ha
vano, Indijo, Pakistan, potoval 
Po Evropi in Juzni Amerild. 
V Kongu je prepecil Moisu 
Combeju odcepitev Katangc. 
V Havani se je pogovarjal s 
Fidel Castrom, v Vatikanu s 
Pavlom VI., v buckinghamski 
palaci z anglesko kraljico, na 
Ciper je poslal »modre cela
de«, Bil je veliko na potova
njib po raznih ddavah. Kjer 
je bilo tezko, je bilo U Tanto
vo posredovanje ucinkovito. 
Razen ene same izjcme. Viet
nama. Resil je celo financno 
krizo, ki je pretila, du. spod
koplje svetovno organizacijo. 
Po njegovi zaslugi niso odpu
stili 9122 usluzbenccv OZN, ki 
niso imeli denarja za placo. 

U Tant je ·svojo ostavko na
pisal z resnim o.pozorilom, v 
kakSni veliki krizi jc vsebina 
ustanovne listinc Zdruzenih 
narodov. Zdravko Toma:iej 

GL.AS NOTRANJS.K.E 

Vodovod Cerknica -Rakek 
Votlovod Cerknica - Rakek 

oskrbuje s pitno vodo nad 5000 
prebivalcev in 1800 glav velike 
m male zivine. Iz tega vodovoda 
dobiv~jo . yodo tudi gospodarske 
orgamzac1Je. zavodi, Gasilska 
drustva, kot je na primer v Cerk
~ici. Dolenji vasi. Vodovod, zgra
~en pred prvo svetovno vojno, 
1ma za seboj 60 let. Brez dvoma 
Je ta do?a dala omre.Zju, dolgem 
32. ~ m z vsemi hisnimi pri
klJ~~~· katenh je 1100 v skupni 
dolztm 5 Ian - peeat izrablje
nosti. 

Vodni vir v Podslivnici je se 
prav taka mocan kdt je bil in 
daje povprecno na sekundo 8 li
trov. T o se vedno zadostuje za 
vs~ potroonjo,_ ceprav se je ta po
vecala_ Mogoce pa je nuditi do
volj ~talne vade iz studenca le ob 
pogoJU, da se zamenjajo vse vrJI
dovodne cevi, ki so polozene pred 
60 leti in zajeti v omreije vee 
:rode, to pa je mogoce le s pove
cano dimenzijo glavnega 32 km 
dolgega omrezja. 

Do leta 1950 ni bilo obcutiti po
manjkanje vade, od tega leta r!H
prej pa vsako leta bolj 'iz znanih 
dveh vzrokov, in sicer: 

1. vedno vecja izguba vode iz 
starega omrezj a in 

2. vedno veeja poraba vade v 
zasebni potrosnji, prav taka tudi 
ob povecanem stevilu prebival
cev in gospodarskih organizaci.i. 

Pomanjkanje vade od leta 19;io 
se je stopnjevalo vsako leta boli 
in doseglo svoj vrhunec leta 1960. 
Dobavo vode je bilo treba ome
jiti in dovoljevati vodo potrosni
kom le po nekaj ur dnevno z de
litvijol nekaj za obmocje Cerki1'ica 
in nekaj vee za obmocje Rakeka. 

Da ima le po nekaj ur dnevno 
vodo, s tern ne more biti zadovo
ljen noben potrosnik Ne sarno 
omejena dobava vade, temvec t.u
di kvaliteta vade iz omrezja, ki 
propusca i n hkrati omogoca vsr
kavanje onesnazene vade, ka:r 
predstavlja nevarnost okuzbe in 
ne bi bilo nic cudnega., ce bi se 
pojavi!le epidemije. 

Dodatni sistem delovanja vodo
voda Cerknica - Rakek crpa:1je 
vade z elektricno vodno crpalko 
v rezervoar nad Cerknico je 0d 
leta 1964 dalje silcer zagotovtl 
stalnejso in dovoljno kolicino va
de za splosno potrosnjo. Ta do
datn.i sistem crpanja vade ima pa 
tudi svoje slabe strani kot ne~ 
primer: ' 

1. Vade ni ob ukinitvi elekttic
nega taka, 

2. ob okvari crpE-Ini!h naprav 
vodne crpalke ·in pa avtomatskih 
elektricnih naprav zaradi pre3ib
kega elektricnega taka, 

3. voda iz patoka Cerknisca. ki 
je pomesana z vodo iz studenca 
Pod.slivnica v razmerju 25 : 75, ~e 
od 1964 dalje stalno klorirana., ob 
velilkih nalivih - padavinah pa 
umazana. 

Nesporno je dejstvo, da voda iz 
Cerkniskega potoka po velikih 
padavinah postane umazana -
blatna in prevladuje voda iz stu
denca Podslivnilca. Vod.a ni cista. 
ker je v njej blato, ceprav se .rsa 
voda pretaka skoi.i. c·istilno na
pravo. S tako vodo potrosniki ni
so zado'voljni in jo nekateri pred 
uporabo prekuhavajo. 

Lahko trdimo vsi, da je vade 
od leta 1964 dalje vee kot jo je 
bilo do tega leta. Izjema je le ob 
okvari crpalnih naprav. Vodo 
imajo neomejeno na razpolago 
vsi potrosniki v nizje lezecih na
seljilh, Dolenja vas, Dolenje jeze
ro, Slivice, Unec in pa tudi l\·a
nje selo, stalnejso vodo imajo 
tudi potrosniki v vise lezecih c;t.a
novanjskih blokih ·in hiSah v 
Ce-rkniciJ in na Rakeku. 

Obcutna hiba novega crpalnega 
sistema delovanja vodovoda je 
tudi zadrievanje blata v dnu vo
dovodnega omrezja, ki se nabnd 
vedno bolj od. leta 1964 dalje. Ob
staja nevarnost zadrianja blata 
v omrezju, kar lahko povzroci v 
nekaj letih trdo used.lino, ki jo 
bo tezko odstraniti. 

Vse to dokazuje nujnost takojs
nje rekonstrukcije celotnega vo
dovodnega ornrezja. Odlasanje te 
naloge lahko plivede do nezaze
lene katastrofe, in silcer: 

radi crpanja vade iz potoka Cerk
n·isca je bilo nujno poviSati ceno 
vade v letu 1964. Ta cena vade 
po 50 struih di.Jnarjev za kubicni 
meter pa ze komaj zadostuje za 
kritje vzdrievalnih stroskov, ki 
stalno rastejo, kot na primer: 

- povecana tarifa elektricnega 
taka in vedno veeja poraba., ker 
vodna crpalka deluje nepretrgo
ma v dnevnem casu. Presibka 
moe elektt·icnega to<ka povzroca 
okvru·e na avtomatiJh za vklaplja
nje in izklapljanje delovanja 
vodne crpalke zaradi polnJen]a 
in praznjenja vade, v 124 mJ re
zervoarju nad Cerkni..co. Vedno 
pog05tejsa popravila elektricnih 
naprav - nedavno v avgustu 
1966 je ptislo ze do okvare vodr.c 
crpalke, elektromotorja, kar je 
vse povezano z velik:imi stroski. 

Stroski vzdrievanja vodovoda 
od uvedbe crpalnega sistema do 
II. polo/vice leta 1966 so dosegJ·i 
ze 16 400 000 S. Din. V dveh letih 
in· pol realilzirani str{lski vzdrie
vanja dovolj dokazujejo izreLl
no drago vzddevanje vodovoda 
Cet,knica - Rakek, kar pa je 
edini pogoj zagotoviti dobavo 
vade vsem potrosn·ikom. Razum
ljivo je lahko vsakemu obcanu, 
da bi bili stroski vzdrievanja 
lahko za 70 ° 0 manjsi ob del ova-
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nju vodovoda na gravitacijski si
stem. Brez dodatnega crpalnega 
sistema, ki zahteva povecane 
stroske vzdrievanja., pa ne bi bilo 
dovolj vade. 

Vzdrievanje starih votlovodov 
je vedno drazje kot pa vzdr:ic
vanjc novih vodovodov, posebno 
se, ce delujejo na. ;;rpalni sistem. 

CRPANJE VODE IZ POTOK.\ 
CERKNISCA NI MOGOCE EKO
NOMSKO NITI ZDRA VSTVENO 
OPRAVICEVATI. 

Zata je naloga vseh obcanov, 
da se na svojih zborih volivcev 
dogovorijo za novo gradnjo nove
ga vod.ovoda in za zamenjavo 
omrezja. 

V mestu Cerknica je zbor vrr 
livcev, lti je bil junija 1966, sprC'
jel sklep o obnovi vodovodnega 
omreija z referendumom, naj bi 
se odloeil'i za zbiranje sredstev v 
visini, ki bo zadootovala za laitje 
vseh stroskov obnove vodovoda. 

St·edstva., k:i jih je treba zbrati 
skupaj 400 000 000 S. Din ali vsa
ko leta 80 000 000 S. Dim, zagotav
ljajo obnovo omreija v 5 letih, 
vkjucno z letom 1971. 

Za prihodnje leto 1967 bi mo
rali Ze sedaj vsi potrosniki vode 
priceti intenzi.vno zbirati sred
stva. Z obnovitvenimi delil bi bilo 
nujno priceti ze takoj spomladi 
1967, sredstva do takrat bi mora
la biti na voljo. 

Jaka Silc 

Nevzdrino stanje ot;krbe z vodo 
z deljenim casom. ki je doseglo 
vrhunec v letu 1962-1963, jc 
nujno terjalo kot zacasno resitev. 
preusmeritev delovanja vodovoda 
od gravitacijskega sistema na do
datni sistem, crpanjc vode iz po
toka Cerknisca. Ta resitev naj bi 
zagotovila vsem potrosnikom ne
omejeno kolicilno vade v dnev
nem in .nocnem casu, obenem pa 
bi se lahko ob taki res"itlVi crpa
nja vade iz patoka Cerknisca ta
koj lotili zamenjave izrabljenega 
omrezja. 

1. omrezje se stalno slabsa, 
vedno vee okvar na omrezju lah
ko povzroci, da potrosniki v viS~'> 
lezecih krajih ne bodo imeli vade 
dalj casa, 

Nov Brest.ov blok ali Cerknica hitro spreminja svojo podobo 

2. na dlanil je nevarnost za epi
dernije, saj voda., ceprav je klori
rana, ne more biti popolnoma 
zdrava., 

Dograien ie novi 1&-stanovaniski 
blok pri .. Brestu" 

3. Crpalni sistem delo•vanja vo
dovoda je povezan s potrojenimi 
stroski vzdrzevanja omrezja, k:1t 
pa so bili do leta 1964. Prav za-

LIK >>Brest« je vselil svoje de
lavce ze v drugi 16-stanovanjski 
blok v Cerknici, ki stoji poleg to
varne na zelo lepo urbanisti..Cno 

Koncno vendarle nov prikljucek na glavno cesto 
P o dolgem casu prica~ovanja se je pricela 

gradnja novega prikljucka ceste II. reda Planina 
-Prezid na cesto L reda Ljubljana-Trst. Pri
kljucek bo v letosnjem letu zgrajen v dolzini 1 k:n 
v makadamski izvedbi, dokonc~ z asfaltom pa v 

maju 1967. leta. Moderen prikljucek bo vsekakor 
okno v svet za nase podrocje, ki bo prise! v po
stev se v vecji meri, k.o bo dograjena cela cesta 
preko nasega obmocja, tja do Crikvenice na Ja
dranu. 

Razveseljiva je tudi vest, da se bo v drugi po
lov.ici meseca septembra asfaltirala cesta od ob
cinske meje pri Uncu do planinskega gradu v dol
zini 2 km. Tako bo cesta II. reda v odcepu Plani
na-Cerknica ostala se neasfaltirana v dolzini 800 
metrov po planinskem polju zaradi poplav, oziro
ma tudi zaradi drage izvedbe nasipa (dvig okoli 
60 em) zaradi pomanjkanja sredstev. 

Novi prikljucek Ln asfaltna dela Unec-Plani
na izvaja Cestno podjetje Koper, financira paRe
publiski cestni sklad in SOb Cerknica. Novi pri
kljucek bo stal 1,000.000 N. Din, od tega financira 
RepubliSki cestni sklad 900.000 N. Din in Obcin
ska skupscina Cerknica 100.000 N. Din. Z brcz
placno prestavitvijo daljnovodov s trase novega 
prikljucka basta tudi podjetja PTT Ljubljana in 
Elektro Ljubljana okolica prispevala delez h 
gradnji tega prikljucka. Za podaljsek asfaltiranja 
ceste od Unca do planinskega gradu pa bo trebu 
poiskati sredstva v prihodnjem letu v visini okoli 
250.000 N. Din. 

Ceprav se dela ne vrsijo na na5em teritoriju, 
so vsekakor najbolj v korist nam, ce hocemo po-

ziviti tudi druge panoge gospodarstva, predvsem 
pa turizem. Vsekakor pa bo potrebno vloZiti se 
mnogo truda, da bomo povezali z asfaltom Cerk
nisko in Lasko dolino tja <;lo Babnega polja. 

S. T. (Foto: D. D.) 

urejenem pdrocju. »Brest« jc \' 
letosnjem letu namenil za stano
vanjsko _izgradnjo svojim delav
cem cez 200 milijolnov starih di
narjev, tako da SGP >>Grad'isce« 
iz Cerknice gracli ze tretji 16-sta
novanjski blok, ki bo kmalu pod 
streho in mot·da prilpravljen za 
vselitev konec letasnjega leta. 
Stanovanja so zelo kvalitetno 
zgrajena in izredno funkcionalna., 
talco da ne manjka interesentov 
za vseli tev. 

Precej sredstev je LIK »Brest« 
namenil za ind'ividualno gradnjo, 
za katero daje psojila svojim dc
lavcem. SGP »Gradisce« pa se 
pripravlja, da bo prihodnje leta 
prevzemal v gradnjo tudi stano
vanjske hisice in to predvsem do
graditev do strehe, za kar ka:lejo 
kalkulacije, da podjetje ceneje 
iZ\'Ccle taka dela, kot posamezoilri 
v lastni reziji. L 

OBCINSKO GLASILO ZVEZE 
KOMUNISTOV REDNO IZHAJA 

Na eni izmed pomladanskih sej 
Obcinskega komiteja ZKS v Cerk
nici, so se komun'isti dogov oriliJ, 
da bodo bolj skrbeli za obv6Sc~ 
nost clanstva v obcini. Mesecno 
so zaceli izdajati glasilo »OBVE
STILA«, kjer obravnavajo vse 
aktualne politicne dogodke v ob
cini. v zadnjiJ stevilki so posve
tili najvec pozornosti reorganiza
ciji v ZK in njeni vlogi ter obli
kam zbiranja javnega mne nja., 
kar proucuje posebna komisija 
pli obi1i.Jnskem komiteju. Obve
stila izdajajo v takem stevilu, da 
prejme vsak tretj komunist v ob-
C'ini po 1 izvod. D. M. 
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V imenu borcev, udelezencev srecanja, so z Blok poslali tudi pozdrav
no brzojavko tovarisu Titu. Na sliki: med branjem brzojavke, ki jo 

objavljamo na posebnem prostoru 

N atranjski partizansk:i odred je 
bil trikrat organiziran in rcorga
niziran. 

V spomladanskih dneh leta 1942 
je odred zel vel'ike uspehe pri 
osvobajanju Notranjske. Cete ta
kratnega Krimskega odreda so se 
bojevale tudi v Gorskem kotaru, 
okrog Prezida in Gerovega, ne 
glede na to, kje je slovensko
hrvaska meja Partizani obeh se
danjih republik so si \·zajemno 
pomagali. Borci Notranjskega cd
reda so se tolkli celo v neposrcd
ni blizin'i Ljubljane. 

GLAS NOTRANJSK.E 

Matevz Hace: 

Spomini na 
lovske in francoske, stare bombe 
in tiste rdeee, ki so ji!h zaplenili 
Italijanom. Fred ofenzivo so se 
izredno hrabro borile vse enote 
Notranjskega odreda, in to brez 
ozira na socialni sestav partizu
nov. 

Partizani so tisto noc (1.-2. IX.) 
vzeli s sabo v gozd oseminsedem
deset svoj·ih sorodnikov, zena, 
otrok, stark in starckov; tako ie 
nastalo nad Babnim poljem civil
nikom, polbataljon v Travni got'i 
nad Rilbnico (RO'nkotov bataljon) 
in 3. bataljon na obmocju K0-
cevske (Ostruznica, Briga in knji 
ob Kolpi). Po koncani italijanski 
ofenzivi na Notranjskem so Ita
lijani vecje oddelke premestili na 
Kocevsko, kjer se je zacela v dru-

Ob otvoritvi spomenika je pel partizanske pesmi tudi moski pevski 
zbor »Svobode« Loska dolina pod vodstvom tovarisa Mercine 

Del nekdanjih borcev Notranj
skega partizanskega odreda. 

vik iz Dan, HlepinOIV Stanko iz 
Podcenkve in stevllni drugL. 

V dneh pred italijansko ofen
zivo 1942 je rastel in se izobliko
val poveljniSki in komisarski ka
der odreda. 
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>>stari<< Notranjski odred 
janom na Olbmocju obcine Loski 
potok. 

Na Notranjskem sta bila dva 
komandanta, ki sta dr:Zala enoti 
skupaj in jima ni niti na mise! 
prislo, da bi enoto razdrobila. To 
sta billa Tone Vidmar-Luka., ki 
je dr:Zal eel bataljon skupaj, ·in 
Tone Cundric iz Babnega polja, 
ki je poveljeval ceti 220 partiza
nov. Ta dva komandanta sta v 
dobi najhujsega fa5isticnega te
rorja ob ofenzivi tolkla Italija.ne. 
Kadar je bila borba na obmocju 
Krima, Mackovca., Blooke plano
te in Begunj, so Notranjci govo
rill.i: Lukov bataljon se tolce ali: 
Cundric tOilce fa5iste. Lukov ba
taljon je v septembru 1942 postal 
jedro Sercerjeve brigade (ob nje
ni ustanovitvi) . 

Septembra 1942 je ·bil ustanov
ljen nov notranjski odred, ki je 
imel naslednje enote: 1. bataljon 
na podrO'Cju Padeza. Krima in 
P okoj isca, polbataljon pod Snez
no taborisce, ki sta ga do pomladi 
1943 vodila pokojni Franc Plos
Lado in pokojni Jakob Baraga
Jesa. 

Dne 119. olctobra 1942 je dal No
tranjski oz. Loski odred najbolj
se, najhrabrejse borce in borke in 
jih poslal po nalogu Glavnega 
staba Sloverrije na Primorsko, 
kjer so postali jedro novo imeno
vanega Soskega odreda. Nekate
rim zgodovilnarjem. ki so sli v 
partizane sele leta 1943, sploh ni 
znano ali je bolj malo znano, 
kaksne izkusnje so ti borci imeli, 
preden so odsli na Primorsko. ·in 
da so bili leta 1942 cvet no-tt·anj
skega partizanstva. 

Nekateri nasprotnLki so se ne
kaj casa po italijanski ofenzi•!i 
norcevali iz partizanstva ces ed·i
no partizansko osvobojeno ozem-

tern nekega dne skupno ~ bel:im.i 
stra.Zarji zaplenili in odpeljali. 

Notranjski odred siJ je za zimo 
1942-1943 napravil veliko zaloge 
krompirja, kolerabe in fizola. Ve
cinoma so ga skopali na njivah, 
ki so bile last partizanskih dru
zin. Pozno v jeseni 1942 so enote 
razorozile v vasiJ Kozarisce in 
drugih vaseh belogardiste, kate
rim so dali puske Italijani. Pri 
Vagovki nad Sodra.Zico je ribm
ska ceta zaplenila nekaj o-ro:lju 
in Italijanom pobrala nekaj vo
zov riza. Italiljani so v o£enzivi 
1942 odkrili samo eno bolniSnico 
z ranjenci pri Belih vodah nad 
Loskim poto~om, in se to po iz
dajstvu. Druge so ostale neod
krite. V zimskih mesecih 1943 so 
enote Notranjskega odreda pre
peljale iz Prilmorske na Dolenj 
sko nekaj tisoc primorskih fan
tov in mo:Z, prostovolj cev za slo
venske brigade. 

V zacetku aprila 1943 se je No
tranjsk:i odred razforrniral; en del 
je sel v Sercerjevo, drugi .del pa 
v Tom5icevo brigado. 

Po odhodu 14. divizije na Sta
jersko se je tretjic ustanovil No
tranjski odred, ki je operiral po 
Notranjskem do ko-nca vojne in 
zel velike uspehe. 

Zelje SO, ce I 8 I 

Na pobudo nekaterih politic
nih in drugih organizacij v 
obcini, je bila lani ustanovlje
na v C«:!rknici podruznica dru
stva kadrovskih delavcev Slo
venije. 

Med ostalo aktivnostjo, ki jo 
ima drustvo predpisano v svo
jem statutu in planu dela je 
tudi nudenje strokovne pomoci 
pr.i urejanju in .razvijanju ka
drovske dejavnosti na vseh 
njenih podrocjih. 

To dejavnost opravljajo nje
ni strokovni ~"!ani, ki so zapo
sleni v delovnih in drugih or
ganizacijah. 

Glede na to, da je od usta
novitve podruznice preteklo le 
malo casa, je razumljivo, da je 
clanstva se malo. 

Da bi ta komstna organiza
cija laze izvojevala svo1e na
loge, Si t zelijo cimvec sodelo
vanja s strani pravnikov, eko
nomistov, socialnih delavcev, 
k.i. se ukvarjajo z ljudrni, skrat
ka s kadri. 

Notranjski odred je bil sestav
ljen iJz partizanov-prostovoljcev 
iz Notranjske, ljubljanskih stu
dentov in delavcev iz ljubljan
skih tovarn. Prenekateri znani in 
neznani borci, pripadniki odreda, 
so se odlikovali z velikim juna
stvom, na primer: Tone Vidm:tr
Luka, Vandek, Ga5per. Aljosa z 
Blok. Rafael Martincic iz Pudo
ba, L:;.do Fajdiga., Kovacev Lud-

Znaeilno za Notranjski odred 
je tole: splosna ~talijanska ofen
ziva proti notranjskemu ozemlju 
se je pricela ob skrbni italijanski 
topniski in letalski pripravi dne 
16. julija 1942. Takrat so motm·i
zilrani fas'isticni in italijanski od
delki prodirali proti Notranjski 
iz Ljubljane, Reke, Pootojne in 
Trsta. Da so priiHe ..,. osrcje No
tranjske, to je na Blosko planoto 
in v Lasko dolino, sa potrebovale 
te elitne ~alijanske enote na
tanko trinajst dni. Vseh partiza
nov, va5ke za5cite in akiivistov 
je bilo takrat na Notranjskem pt't 
tisoc ooemsto. Pri tern ne stejem 
tistih tri tisoc petsto notranjskih 
mater, zena 1n deklet, ki so ku
hale, prale, sivale in oskrbovale 
partizansko vojsko. Italijansklh 
in fasisticnih vojakov. ki so z naj
modernejso opremo operirali pro
ti partizanom, je bilo nad ~em
deset tisoc. Naj omenilm, da par
tizani niso imeli niti enega topa 
ali rninometa. Imeli so puske -
avstrijske. stare jugoslovanske, 

Pogled na del udeleiencev proslavc na Velikih Blokah 

V nacrtu so predvideli tudi 
razgovor s predstavniki gospo-

, darskih organilzacij z name
nom, da bi se tudi organiza
cije vkljucile v clanstvo kot 
kolektivni clani. Prednost ko
lektivnega clanstva bi bila 
predvsem v resevanju njihovih 
organizacijskih problemov pod 
ugodnejsimi pogoji od ostalih. 

Komandant Notranjskega odreda Franc Sotlar-Pavijan, seda.j pol
kovn.ik JLA je predal zastavo predstavniku garnizije na Velikih 
Blokah. Ob tej priloinosti se je voja.Snica na Velikih Blokah prc-

imenovala v voja.Snico NOTRANJSKEGA ODREDA 

gi polovilci avgusta tako imeno
vana Roska ofenziva. Fa5isti so 
bili prepricani, da so na Notranj
skem unicili glavnino partizan
stva ·in aktivistov. Res je, da sr 
pozgali na stotine his. skednjev 
in hlevov, da so pobrali nekaj ti
soc govedi in odgnali v itrlternacijo 
na Rab nekaj tisoc kmeckih !ju
di. Takrat se je ustanavljala bela 
garda, kakor so se same sebe ime
novale va5ke stra.Ze. Ceprav so se 
fasisti na Notranjskem groznc 
razdivjali, si n i5o upali z man:i
simi enotami v snezniske in javor
niske gozdove. Notranjski parti
zani so ves mesec iskal·i skrivace. 
obupance in razne dezerterje. 
Istocasno so v stabu odreda na
pravffii nacrt za napad na itali
janske in belogardisticne posto
janke. V noci od 1. na 2. septem
ber 1942 so napadli postoja.nke: 
Stari trg pri Lozu, Pudob, Dane, 
Kozatisce, Vrhniko ·in Grahovo. 
Po tej akciji je silno narasla mc
rala !judi na Notranjskem. ker so 
ljudje videli, da partilzanstvo ni 
uniceno. 

Vendar takratni stabi niso rav
nali prav, ko so dali bataljonom 
nalog, da se sprico velike sovraz
ne premoci enote razdelijo po de
setinah. V veliki italijanski ofen
zivi je to precej vplivalo na po
sameznike, da so se vdali Itali-

lje je na Babni polici, Padezu in 
Pokojiscu. Prii tern naj omenim, 
da so partizani namlatili na Dab
ni pol:ici sedemsto mernikov pse
nice, jecmena in r:li (tj. okrog 
sestnajst ton). Ko so se mudili 
borci Notranjskega odreda v bor
benih akciljah v Gorskem kotoru, 
je neki falot Italijanom izdal 
skrivalisce psenice, ki so jo po-

Vclanjena podjetja bi place
vala letno clanarino z ozirom 
na stevilo zaposlenih . Bost 

Na Velikih Blokah so zaplesali tudi populamo kolo ... 
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Glavnemu odboru ZB Slovenije v Ljubljani 
Bivsi borci I., II. in III. no

tranjskega odreda zbrani v Sta
rem trgu v Loski dolini posi
ljamo, Tebi tov. predsednik in 
organizaciji ZB borbene po
idrave. Zbrani na tem zbor o
vanju ugotavljamo, da je nasa 
druzbena zavest enaka legen-

darni borbeni morali bivsih 
odredov. To je garancija, da 
smo zmozni onemogociti vsako 
razbi jasko delo domacih ali tu
jih nasprotnikov nadaljnje ·iz
gradnje nase socialisticne druz
be. 

Borci odredov 

Po proslavi so organizatorji povabili stare notranjske borce na slmpno 
kosilo »iz kotla«, ki ga je pripravila garnizija z Velikih Blok 

Borci so lie dolgo ob dobr i kapljici obujali spomine 
na partizanska leta 

Med udeleZenci slavja je bil tudi znan notranjski borec in pisatelj 
Matevz Hace 

Osemletka v Prezidu pod streho 
Te dni so delavci SGP ,,Gradi

sce<< Cerknica dalil osemletko v 

Osemletka v Prezidu med 
gradnjo 

Prezidu pod streho. Objekt so za
celi graditi spomladi in sedaj za
kljuc'lli tretjo gradbeno fazo pr'"d 
pogodbenim rokom. Doolej nare
jena deJa so veljala okrog 45 mi
lijonov struih dinarjev, katera so 
obcani obcine Cabar zbralL s sa
m orptispevkom. K er so sredstva 
za letosnje leto porabljena; bodo 
z dograditvijo nadaljevali prihod
nje leto in solo usposobili do za
cetka solskega leta. 

SGP »Grad'iSce« je imelo v casu 
izvajanja del v Prezidu svojo sta
novanjsko barako za delavce in 
tudi menzo, tako da so zaposleni 
tam stanovali in delali nad osem 
ur. 

K. 

GLAS NOTRANJSKE Stran 5 

0 osnutku zakona o financiranju izobrazevanja 
SO RAZPRA VLJALI TUDI PEDAGOG! NOTRANJSKE 

Mesec september je bil cas zi
vahnih razprav v zvezi z osnut
kom zakona o financiranju iz
obra.Zevanja in vzgoje. V septem
bru je bilo tudi sektorsko posve
tovanje pedagogov Notranjske na 
Vrhniki. Posvetovanja se je ude
lezilo veliko pedagogov osnovnih 
sol treh notranjskiih obcin -- Vrh
nike, Logatca in Cerknice. 

Uvodne besede v zvezi z zakon
skim osnutkom je podala tovari
sica Milena Borovac. direktor osn. 
Ribnica, bivsa republiska poslan
ka. V uvodnem referatu je orisala 
celotno problematiko solstva in 
nakazala perspektiivo za nadaljnji 
razvoj solstva in s tern v zvezi 

financiranja solstva pri nas. Po 
referatu je bila zivahna diskusija. 
Udeleienci iz prosvete "in pred
stavniki druzbeno politicnih orga
nizacij so dali k osnutku veliko 
koristnih predlogov in pripomb. 

Pedagogi so btli enotnega mne
nja, da bo zakon prinesel velilko 
pozitivnih elementov pri rc:zvoju 
solstva pri nas. Saj bodo zagotov
ljeni za solstvo stalni viri finan
ciranja, tako, da se ne bo treba 
prosvetnim delavcem iz meseca v 
mesec boriti za svoje osebne do
hodke. 

Istoeasno pa so prosvetniJ delav
Ci izrazili dvom v kompleksno re
sevanje problematike solstva. Me-

Arbitrazna kornisija 
resevala spore 

je 

Skoraj vsi hiSni sveti stano
vanjskih his cerkniJSke obcine se 
v celoti zavedajo svoje v loge v 
stanovanjskem gdspodarstvu. Nji
hova velika skrb in prizadevanje 
za tekoee vzddevanje his sta po
membna faktorja pri uresniceva
nju programa stanovanjskega 
podjetja. 

S'lcer pa sporna vprasanja, ki' 
se pojavljajo med stanovalci in 
stanovanjskim podjetjem. resuje 
arbitra.Zna komisija, ki jo je imc-
noiVala obcinska skupscina. Te 
dni._ je na svoji sejj resevala pri
tozbe stanovalcev o previsoko 
ocenjenih stanovanjih 0ziroma 
previsokih stanarinah. Delo ko
misije, ki je morala zavzeti sta
lisce stanovalcev in komisije za 
tockovanje, ki je toekovala po 
predpilsih, ni b'ilo lahka. Komislja 
je resevala vsak primer posebej, 
pri cemer je ugotovila, da se vi
sine stanarin po odloebah bist\·e
no ne spremenijo, ker je bilo pri 
tockovanju vse, kar vpliva na 
stevilo tock, upostevano. 

Otilija Zgonec 

nili so, da je osnutek se vedno 
prevee nacelen in se z atributi: 
»Ce<<, »akO<<, lahko premalo obve
zuje tiste dejavnike, ki so dolzni 
zagotoviti sredstva. 

Precej razprave je bilo tudi gle
de sevila in funkcij izobrazeval
nih skupnosti. Mnenja so bili, da 
bi zadoscala ena skupnost za celo 
Slovenijo, saj je vseh prebivalcev 
v Sloveniji le nekaj cez poldrug 
milijon. 

Na posvetovanju je bilo spro
zeno tud1 vprasanje financiranja 
izobra.Zevanja odraslih. Namrec 
financiranje tiste~ deJa progra
ma, ki je v interesu celotne drui
be (osnovne sole za odrasle sole 
za starse in sole za zivljenje: osta
le kulturno prosvetne dejavnosti 
in skra!lka vse izobra.Zevalne obl"i
ke, ki imajo nalogo formiranje 
cloveka upravljavca). s tern v 
zvezu je bilo postavljeno vpra5a
nje funkcije delavskih univerz, 
edinih izobra.Zevalnih ustanov za 
odrasle. 

Na posvetu je bil sprejet sklep, 
da se taka posvetovanja prired"ijo 
v vseh veejih okolisih na Notranj
skem, kjer bodo lahko vsi pro
svetni delavci sodelovaliJ v raz
pravi o osnutku zalmna. V ta na
men je bila formirana komisija, 
ki bo vse predloge zbrala in po
sredovala sekretariatu za solstvo 
SRS. 

V celoti je bilo posvetovanje 
zelo koristno, ker je bilo danih 
precej izvilrnih predlogov in pri
pomb. Odvisno pa je, koliko bodo 
ti predlogi upostevani pri repu
bli!lkih organ"ih. 

Milan Strle 

Stanovanjsko pdcljetje pri GRA
DISCU sporazumno s hisnimi sve
ti resuje steviilne potrebe najnuj
nejsi h popravil hiS in ugotavlja., 
da je bil vecj'i del his doslej slabo 
vzdrzevan in da bo pO'trebno se 
precej sredstev, preden se bo na
doknadilo tisto, kar se ni napra
vilo v minulih letih. V nekateri.h 
hiSah so hisni sveti zelo aktivni, 
tako da vcas'ih sami organizirajo 
delo in prostovoljno delajo. Po
neko\1 pa nastajajo tezave. Za:radi 
obsemostil del, stanovanjsko pod
jetje ne more izvrsiti vsega hkra
ti, kot bi stanovalci zeleli, pogo
sto pa so ovira manjkajoca sred
stva. Nekateri stanovalci imajo 
O'Clpor do placevanja stanarlne. 
Verjetno pa se ti, na sreeo le ' red
kl, stanovalci ne vprasajo, iz 
kaksnilh sredstev se bo vzddeva
la hlsa, ce stanarine ne bodo pla
cevali. Ker je takih stan ovalcev 
v cerlmiski obcini le majhen n'd
stotek, je stanovanjsko podjetje 
prep1icano, da bodo tudi ti uvi
deli, da stana.rino marajo place
vati. 

Tudi v organih milice je treba 
poziviti samoupravljanje 

Aktiv komunistoiV delavce'll mi
Iice postaj Cerknice in Loslte do
line je na sestanku obravnaval 
nekatera politicna in strokovna 
vprasanja s podrocja dela in or
ganizacije teh organov po IV. 
plenumu CK ZKJ. Na sestanku 
aktiva so bili poleg seltretarja 
Obcinskega komiteja Franca Lev
ca prisotni se nekateri komuni-

lz pisarne sodnika za prekrSke 
V tern sestavku bomo skusali na 

kratko opisati nekatera vpra!lanja 
in probleme iz delovnega pod
roeja sodnika za prekrske. 

Prekr!iki so z zakonom \n · dru
gim1 predpisi dolocene krsitve 
javnega reda, za katere so pred
pisane kazn'l in varnostni ukrepi. 
.Ze iz besede izhaja, da gre v pri
meru, ko obravnavamo prekrS.ke 
za druzbi manj nevarna dejanja, 
kot so kazniva dejanja, gospodar
ski prestopki in podobno. TudiJ v 
upravnem pog!edu je sluzba za 
kaznovanje prekrskov vezana na 
upravne organe in je odgovorna 
skupscini. Iz narave krsitev jav
nega recta, ki .io obravnava za
kon o prekrskih, je razvidno, da 
gre tu za la.Zje krsitve, zato je 
teh krsitev po stevilu vee. v me
secu avgustu je obcinski sodnik 
za prekrske, ki odloca oziroma so
di na prvi stopn.ii. obravnaval 72 
krsitev cestno prometn'ih predpi
sov, ki jih je bilo v preteklem 
mesecu 41. Zelo pogosti so tudi 
prekrski zoper javni red in rrti)r, 

Obrtno komunalno podjetje 
>>GRADISCE«, Lju,bljana, Rim
ska 11, obve5ca obcane No
tranjske, da j~ odprta kemic
na poslovalnica v Cerknici, 
c. 4. Maja, st. 62. Sprejema se 
vsak dan dopoldan in popol
dan. Obleko iz ciscenja dobite 
po 7 dneh. 

Prip.orocamo se obcanom, da 
koristijo na.Se usluge. 

ki jih je bilo po stevilu 11. Pred
pisi o gradnjah ·lnvesticijskih ob
jektov so bili krseni v stilrih pri
merih. Prav tolikokrat je bil ·kr-
5en tudi zakon o nabavljanju in 
nosenju orozja. Nekaj prekrskov 
je bilo tudi iz podrocja krS'itev 
zakona o narodni obrambi (3), 
opravljanja prevoza z motornimi 
vozilli v lasti zasebnikov (4), pri
javljanja tujcev itd. 

Zaskrbljajoce vprasanje so zla
sti vse bolj pogoste krsitve zako
na o varnosti prometa na javn'lh 
cestah od strani mladoletniko ' · 
Voznje mladoletnikov z mopedi 
in drugimi vozili brez vozniSkega 
izpilta so cedalje bolj stevilne. za
radi tega so iz dneva v dan ste
Hlnejse prometne nezgode. kate
rih posledice obcutijo mnogi ude
lezenci v javnem prometu. 

Tu se bo treba brez dvoma lo
titi aktivnejsega in nacrtnejsega 
preventivnega dela, pa tudi ostali 
zainteresirani faktorji (Ljudska 
tehn'lka, sole in druge druzbene 
organizacije) morajo prometni 
vzgoji mladine posvetiti mnogo 
Yec pozornosti. 

Razvoj turizma na obmocju na
se obcine zahteva tudi, da obcani 
bolj spostujemo pravne in morai
ne norme, -ki obravnavajo javn! 
red in mir. Kravali in rczgraja
nje po nasih gostinskih lokalih 
se morajo omejevati in zmanjsati 
na minimum. Za odstranjevanje 
tega smo poklicani vsil, predvsem 
pa ot·gani milice, i nspekcijske 
sluzbe ter gostinski delavci sami. 

Janez Logar 

sti iz drugih organov, katerih na.
loge in delo je povezano z delom 
javne sluzbe milicnikov. 

:2:e iz uvodnih besed komandir
ja postaje Cerknica to'v. Mileka 
je bilo ugotovljeno, da morajo pri 
svojem delu delavci milice in 
ostali iskati osnovo v materialih 
VII. kongresa in IV. plenuma 
CK ZKJ. Skoraj vsi diskutanti iio 
se v razpravi predvsem dotaknili 
problemov pozivitve in utrjeva
nja samoupravljanja v okviru 
komune. Ceprav je s formalno 
pravnega vidika o,rganizacija sa
moupravljanja delavcev milice ze 
predlani -zacela delovati, ~e tedaj 
ni jasno razcisceno, k.aksna naj 
bo samoupravna povezava z ob
cinskimi organi samoupravljanja 
in do kje ter v kaksnih mcjah in 
oblikah naj se delavci milice po
vezujejo z medobcinskimi in re
publi!lk.imi organi za notranje za.
deve. Prav zaradi teh nerazcisce
nih samoupravnih pristojnosti se 
delavci milice neprestano srec\1.
jejo z raznimi vpra.Sanji, ki ote
zujejo njihovo delo. Tako vpra
sanje je npr. stanovanjsko, ki 
mnogokrat oteZuje nemotcno 
opravljanje nalog milicnikov. Ne
kateri diskutanti so poudarili v 
svojih diskusijah zlasti vecjo 
osebno odgovornost do postavlje
nih nalog, sklepov samoupravnih 
organov in do ljudi nasploh, saj 
tudi delavci milice zivijo med 
ljudmi in ne nad njimi. Glede na 
to, da ima delavec milice pri vsa
kodnevnem delu opravka s clove
kom, ki zivi v demokraticnih in 
humanih druzbenih qd.nosih, so 
poudarili tudi, da je treba neneh
no dvi.govati strokovnost in splos
no kulturno raven pripadnikov 
organov milice. 

:2:e samo ta in nekatera druga 
vpra5anja kazejo na to, da so bili 
do sedaj milicniki in nekatcri 
drugi organi (sodisce, javno to
zilstvo, sodnik za prekrSke) pre
malo med seboj povezani; to so 
veckrat obcutili obcani, zato so 
sprejeli sklep, da se o konkretni 
politicni in strokovni problema
tiki na skupnem sestanku kot bo
do narekovale potrebe in proble
matika, se sestanejo. 
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Po zivinorejski razstavi v Loski dolini: 

.Ali homo spet cakali 
V nedeljo, 4. septembra, je bil 

za zivinorejce v Loski dolini praz
nik. Po sedmih letih so se zbrali 
v Iga vasi in na razslavi zi-,ine 
sivorjave pasme pokazali. kaj sc 
da narediti z vztrajnim in stro
kovnim delom ter ljubeznijo do 
zivali. Razstavo je organizirala 
Kmetijska zadruga Cerknica, s 
pomocjo vseh zivinorejcev, ob so
delovanju Kmetijskega zavoda v 
Ljubljanil. 

PRVI ZACETKI ... 
Prvi zacetki selekcije na tern 

podroeju spadajo ze v leto 1910, 
ko so uvozili prve bike sivorjave 
pasme iz Svice. V Ietu 1929 pa 
se je zacelo z organiziranim de
lorn. Prva razstava je sledila ze 
leta 1933. Tedaj je bilo kont_roli
ranih le 19 krav, kL so dale po
vpreeno 2254 1 mleka, kasneje do 
II. svetovne vojne je delo ze lepse 

TISOC OBISKOV ALCEV 

Do otvoritvc razstave, katere 
pokrovitel.i je bil predsedntk ob
cine - Franc Kavcic, se Je na
bralo ze okoli tisoc vbiskovalcev. 
Predsednik je pohvalil razsta·.r
ljalce in organizatorje ter pouda
ril do~edanje uspehe ter pomen 
zivinoreje za nase kraje. 

Ocenjevalci zivine. ki so delali 
v treh komisijah, katere so se
stavljali sami priznani strokov
njaki in zivinorejci, niso imeli 
lahkega dela. Od 120 razstavlje
nih zivali, so rnorali izbrati nai
boljse. Ko sa kormsije koncale 
z delom, pa je prislo najpornernb
nejse. Centralna ocenjevalna ko
misLja, na celu z dr. ing. Ferce
jem., je morala od ze izbranih 
zivali, dolociti res najboljse. 

Medtem., ko so komisije ocenje-

Pogled na razstavni prostor 

napredovalo. Nadaljevali pa so 
spet takoj po vojni. 

V vsem tern casu flo morali zi
vinorejci premagovati razne pro
bleme, vendar so uspeli. Tako je 
letos v kontroli ze preko 200 krav. 
Povprccna rnolznost pa se je lani 
povzpela ze na preko 4000 litrov 
po kravi, pti 160 kontroliranih, 
kar je lep dokaz o uspesnostL zi
vinorejcev v Loski dolini. 

Izmed bikov. ki so dali svoj pe
cat izgledu, tipu in proizvodnosti 
krav na tern podrocju, rnoramo 
orneniti TANKA, ki je plemenil 
od leta 1952 do 1955. [5e na letos
nji razstavi je bilo skupno 44 zi
vali, ki nosijo njegove dedne os
nove. Od leta 1962 pa tud'i v Lo
ski dolini poteka umetno oseme
njevanje. 

PO ZASLUGAH 
FRANCA KVATERNIKA 

vale, pa so na bliznjem travniku 
demonstrirali oranje ·in kosnjo z 
majhnim traktorjern. Tudi tam se 
je zbralo mnogo !judi.. Nekateri 
od njih so se gotovo odlocili, da 
bodo kmalu tudi sami sedeli na 
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sedem let? 
tovariS Joe Telic. Najboljse kra
ve so prejele po 40, 30 in 20 tisoc 
S. din, najboljse telice pa po 30, 
20 in 10 tisoe S. d·in. Nagrade so 
prejeli tudi zivinorejci iz zadru
ge in sicer: za kravo 30.000 S. din, 
za telico pa 20.000 S. din. 

Zavarovalnica Postojna pa je 
najboljsirn rejcern razdelila osern
najst prakticnih nagrad, poleg te
ga pa so za vse nagrajene zivali 
prejeli tudi diplorne. 

2ivinorejci so si zelo vneto ogle
dovali tudi dva bika »Silnega« in 
>>Zigaroa«, ki j'ih je razstavil ose
menjevalni center iz Ljubljane. 
Mislim., da so bili lahko zadovo'!.J
ni, ko so videli, od kako kvalit.et
nih bikov dobivajo seme v do
lino. 

Tud'i gostje iz Avstrije, ki. so 
si razstavo o'gledali, so bili nad 
zivino in organizacijo kar prese
neceni. 

Po koncani razstavi so sc orga
nizatorji, strokovnjaki, clani pri
pravljalnega odbora Ln povab
ljenci, zbrali na zakuski v Snez
niku in se dogovorili, da do nove 
razstave ne smejo cakati spet se
dem let. 

Ing. Franc Zorman 

Letosnji 
Krnetijska zadruga Cerknica je 

ze zaradi samega podrocja us
rnerjena v lastni proizvodnji, 
predvsem v zivinorcjsko smer, 
vzporedno s tern pa je zaradi po
treb po krmi in stelji ter samega 
koloba:rjenja, usmerjena tud·i v 
poljedelsko proizvodnjo. Pretezni 
del povrsin zavzemajo pasniki in 
travniki, saj predstavljajo osnovo 
za krmno bazo vse zivinoreje. 

Kakor je bilo ze uvodoma po
udarjeno, je krma osnovni pogoj 
za zivinorejo. Kljub letosnjemu 
rnuhastemu vremenu in nepopol
niJ rnehanizaciji, pornanjkan]u de
lovne sile (sezonska nestalna), je 
okosnja in spravilo, vsaj na neka
terih podrocjih, zadovoljivo uspe
la. Tako je do sedaj pospravljenih 
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Direktor zadruge si zadovoljno ogleduje razstavljene telice, vzrejene 
v Nadlesku na posestvu Markovec 

Za jesensko setev ni naibolie preskrblieno 
Ko smo se na zadrugi zanimali 

o letosnjih pridelkilh, so nam po
vedali, da se vedno ddi prego
vor: ••Kakor bos sejal, tako bos 
zel.« Prav zato so se za jesensko 
setev dobro pripravili. Kmetje 
lahko dobijo v njihovih skladi
scih na Marofu. v Grahovern, Iga 
vasi, v NoviJ vasi, v Begunjah in 
na Uncu razlicne kolic'ine sort
nega semena psenice in jecrnena, 
dovolj pa imajo tudi gnojil. 

Od psenicnih sort imajo na za
logi najvee Bezostaje, nekaj pa 
tudi Libelule in Trilumpha. Pra
vijo pa, da niso zadovoljni, ker 
kljub vsernu .prizadevanju., jim 
ni uspelo dobiti semena psenice 
Helilmrn, po kateri kmetje pre
cej povprasujejo. Prav tako ne 
vedo, ce bodo irneli letos na za
logi thomasovo zlindro, ker ni 
nic sliSati, da jo bomo uvozili. 

pridelki zadovoljivi 
preko 1000 ton krme, vendar pa 
ne mo-rerno trditi, da je kval'iteta 
povsem zadovoljiva. Kolikor je 
bilo na razpolago susil, je lahko 
trditi o kvalifteti, teh ostrnic pa je 
bilo vsaj delno na voljo le na 
obratu Marko,vec. 

Psenica je bila posejana na vseh 
obratih, skupno na 185 h ::.., zato 
so bil'i, kar je bilo tudi pricako
vati, razlicni donosi. Razloge je 
iskatiJ predvsern v agrotehniki, 
nekatere predele pa .ie prizadela 
tudi susa ze v jesenski setvi, prav 
tako pa tu'di spomladanske po
vodnji. Talco ima obrat Marof 
povprecn'i donos 2665 kg/ha, Mar
kovec 3522 kg/ha, Nova vas pa 
3636 kgjha. Najveeji priqelek je 
dala psenica H ellkorn v Nadlesku 
in sicer 40 q /ha. Na eni poljini, na 
Marofu pa je bil pridelek Bezo~ 
staje samo 15 q 1ha. Skupno smo 
pridelali 354 ton psenice. 

Pridelki detelje so bil'i zelo raz
licni, odvisno od urejenosti, t<>l 
Na urejenih ze dalj casa arondi
ranih kompleksih, se .ie gibal pri
delek okoli 100 q/ha. Na novih, se 
ne izenacenih in ne dovolj obde
lanih tleh, pa so bilL pridelki tudi 
za po,lovico manjsi. Vendat· mo
ramo reci, da je bila za krmo res 
dobra klima, zadovoljstvo pa je 
pokvarilo le prepogosto dezevje. 
Veliko krme srno tudi sil'irali 
(1.400 ton). 

Krompir smo imeli posajen le 
na 4.5 ha iJn pridelali 83 ton. Naj
vec je m erkurja, sledijo pa se 
bintje, viktodja, Igor in Saskia. 
V celoti je b'ila tudi za krompiT 
dobra letina, vendar so zgodnje 
sorte, ki niso odporne proti fitof
to-ri. dale slab prtdelek, kljub vec
kratnemu skropljenju. Zgodnje 
sorte so dale 1135 q /ha, pozne pa 
kar 288 q/ha. 

Joze Truden 

Stalna selekcija in odbira krav, 
temelj rentabilne proizvodnje mleka 

Ko so v zad-rugi pregledovali 
uspehe svojega dela za letosnje 
I. polletje, izrazeno v dinarjih, 
bi bili lahko kar zadovoljni, ce 
ne bi posestvo Marof pokazalo 
negatifvne bilance. Najvecji 'in na 
zunaj najlepse urejen obrat je 
specializiran v prOiizvodnjo mle
ka. 250 lepo rejenih krav, na ka
tere so bili v zadrugi ponosni, pa 
je napravilo izgubo. 

hitro ugotovili prave. Poleg dru
gega morajo kar najhitreje dvig
niti povprecno mlecnost crede 
vsaj nad 3000 litrov na kravo, 
kar pa bodo najuspesneje napra
v'ili z strogo odbiro. 

Ceprav so tak uspeh zivinorej
cev res prispevali skoraj vsi zi
vinorejci v doliniJ, pa vemo, da je 
skoraj povsod nekdo, na katerem 
lezi najveeje brerne. Tak moz je 
v Loski dolini prav gotovo sedanji 
rodovnikar Franc Kvaternik iz 
Smarate. Ta si je tudi najvec pri
zadeval, da je priSlo do letosnje 
razstave. 2ivinorejski odbor je na 
njegovo pobudo imenoval pri
pravljalni odbor, ki je poskrbel, 
skupno s predstavniki zadruge, 
za res vzorno organizacijo na raz
stavi. Ob tej priloznosti moramo 
tudi orneniti, da so tudi druge 
gospodarske organLzacije v obci
ni, predvsern pa v dolini, z razu
mevanjern priskoC.ile na pornoe. 
Prav tako je financno pomagala 
tudi obcinska skupscina in neka
tere organizacije izven obcine ter 
Zavarovalnica Postojna. 

Vneta kmetijca razpravljata o razstavljeni zivini 

>>V pogojih gospodarske re-for
me si tega ne smemo dovol'iti«, 
so menilu v zadrugi in zaceh ugo
tavljati vzroke. Pravijo, da so kar 

Ko so rnorali zaradi s!Lnavke in 
parkljevke poklati preko 12lJ do
brih krav in 80 telic, so zaceli 
polniti hleve z nakupom telic in 
delno tudi krav iz okolice Vel'ikih 
Lase, Rilbnice in nekaj tudi iz Le
ske doline. Ta creda pa je prevec 
neizenacena in tako i~ajo v h 1e
vih krave, ki dajejo tudi nad 5000 
litrov mleka v letu in privesnice, 
ki dajo komaj 1500 litrov. Zato 
so imenovali komisLjo, ki je na
tancno · analizirala celotno credo. 
Po izgledu in po podatkih je ko
misija odbrala preko 30, za ka
tere meni, da ne spadajo vee v 
credo. Nekaj najslabs'ih so do·lo
cili za klanje. Druge, ki pa bi 
lahko bille dobre !crave (in so tudi 
Ze bile), niso pa sposobne za far
rnarsko rejo, ker imajo razne nar
pake: (ne pustijo se molsti s stro
jem ali irnajo neprimerne seske, 
tiho pojatev, se ne pocutijo dobro 
v credi, itd.), bodo oddali koope
rantom v rejo ali pa pr·odali. 

Razstava je lepo potekala po 
predvidenem prograrnu. 

Krnetje so ze zgodaj prignalil 
zivino na razstavni prostor. Po 
prograrnu pa so okoli pol devetih 
s traktorjern pripeljali telice iz 
posestva Markovec in takoj za 
njirni krave iz posestva Marof. 
Medtem so na razstavni prostor 
pripeljaliJ tudi traktor Zetor in 
izmolzne naprave. Na razstavnem 
prostoru so bil'l namrec prikazani 
stroji za rnanjse in hribcvske 
kmetije, za katere je bilo rned 
obiskovalci res veliko zanimanje. 

takern ••konjicku« in si tako olaj
sali res tezko kmecko delo. 

KAKSNI SO REZULTATI? 

Prvo nagrado ·in kravji zvonec 
je prejela krava >>SUNKA•< R 1000. 
last Janeza Kvaternika iz Sma
rate, drugo nagrado je prejela 
krava »SONJA«, last Matevza 
Mlakarja iz Visevka, tretja pa je 
bLla krava »MISA«. last Antona 
Zigrnunda z Vrhnike, nic slabsa 
od teh pa tudi ni bila krava od 
Terezije Strle iz Nadleska. 

Tudi telice so bile zelo ·izena
cene, najboljse pa so bile od Mir
ka Prevca iz ViSevka, Franca 
Kandareta i.z Dan in F'ranca 
Trudna iz Nadleska. 

Posebej so bile ocenjene tudi 
krave in telice, last zadruge. Naj
boljsa med kravami je bila »CO
PA«, med tel'icami pa »MISKA«. 

Po razglasitvi je najboljsim iz
rocil nagrade direktor zadruge 

Tudi zivinorejci posestva Markovec so ponosni stali ob razstavl.ienih 
telicah. To posestvo se je specializiralo za vzrejo plemenskega 

narascaja 

Ker zelijo, da ostanejo krave 
na njilhovem podrocju, bodo nu
dili kooperantom zelo ugodne po
goje: liter mleka .ilirn bodo placal'i 
po najmanj 85.- S. din, po dnev
nih cenah bodo odkupili teleta, 
sami pa bodo nosili stroske ose
rnenjevanja, zavarovanja in vete
rinarske usluge. Racunajo, da se 
bodo kmetje tega posluzili. 
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Za obCinski praznik Cestitajo 
Obcinska skupscina, Obcinski komite ZKS, Obcinski 
Obcinski sindikalni svet, Obcinski komite ZMS, Obcinski 

Obcinski odbor RK 

odbor SZDL, 
odbor ZB NOB, 

Lesnoind ustrljski kombinat 

BREST 
CERKNICA 

' 

Gostilna 

·Miklavcic Ivan 
Velike Bloke 

nudi solidne 
gostinske 
usluge in 
prenocisca 

s svojimi obrati izde

luje vse vrste pohistva 

in opreme, kvalitetne 

ivernate plosce, raz-

rez lesa 

Splosno gradbeno podjetje 

GRADISCE 
CERKNICA 

solldno lzdeluje vlsoke In nlzke gradnje 
in cementne lzdelke. V leto~njem letu 
gradl stanovanja za trg. Gospodarl s 
stanovanjsklmi hl~aml v ob~inl 
In vzdrzuje oeste IV. reda 

GABER Elektrozaga 
lesna industrija Stari trg 

lzdelovanje moderne 
kuhinjske opreme 

Nova vas 

lzdeluje gradbene 

polizdelke, lzolit In 

novollt izolacijske 

piosce in razrez lesa 

~elka Rakek 
s svojimi obrati Begunje in Unec 
proizvaja zagan les, mizarske izdelke, 

gostinsko in hotelsko galanterijo 

Trgovsko-gostinsko podjetje 

SKOCJAN 
RAKEK 

Trgovska mreza v obcini 

in osrednji gostinski lokali 

Zdravstveni dom in lekarna Cerknica 

cestitata za obcinski praznik vsem obcanom 

Cerkniske in Loske doline 

Gostinsko podjetje 
Cerknica 

Gostinske usluge 

in prenocisca 

Obrtne delavnice: krojastvo, cevljarstvo, 
mehanicna delavnica, tapetnistvo, 
pleskarstvo, elektro delavnica, 
radio delavnica s servisi Kovinoplastika LoZ 

Km.etijska zadruga Cerknica 
s svojlmi obrati 

~k~~ 
in25.~v~fe. 

Obrati: Marof, Markovec, Nova vas, Valjcni mlln, Pekarije, 

mesnice in skladlsci z reprodukcljsklm materialom desti

larne 

v 

izdelovanje kovinske galanterije, 

izdelkov iz plasticnih mas, 

litih in elektro predrnetov 

~v~~,~~~ 

Ut.v~~ 
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Nagradna krizanka 
KAJ VEMO 0 »BRESTU« 

V odor av no: Na v picno: 
1. Vrsta ognjeodporne plosce, 1. Zvezdoslovci ; 2. Predlog; 3., 

zelo isk an artikel ladjedelnic; iO. MC>Ski okras, znalc mozatostil; 4. 
Najpopularnejsi izdelek Tovarue Grsko zenskd ime; 5. P r ipad nik 
pohistva Martinjak (stol) ; 11. Pe- starodavnega naroda v prednj i 
sem hvalnica; 12. zacetni.ci go- Aziji; 6. Razlicn a soglasnika; 7. 
renjskega pesnika sotrudnika Vrsta zelenjave; 8. Mesto v jugo
Ljubljanskega zvona (Pismo s vzhodni Turciji; 9. Napetost. n a
Sorskega polja); 13. Veznik; 14. elektrenost; 12. Prvi izdelki final-

n e proizvodnje, ki so Si utirali 
Sladkovodna riba; 15. Grska bo- pot v izvoz pred letom 1960; 
ginja jeze; 17. Mejna reka med 14. Sodobni sloven ski pesnik; 
Sovjetsko zvezo in Mandzurijo; 
19. Solmizacijski zlog; 20. Reka Alojz (»Izpoved oranduskcga mi-

nerja«); 16. Tuje mosko ime: 
na severu Finske; 22. Pogorje v (Braziljski pisateli - J orge); J 8. 
zahodni Bunni; 24. Veda, ki P'>'- Secnina; 21. Anglesk ol svetlo pi
ucuje metode razclenjevanja; 2G. vo; 23. Moten, necist; 25. Prvi 
Vrsta sukna; 27. Naskok. osvoji- predsednik delavskega sveta Bre
tev; 31. Zacetnici glavnega juna- sta ob uveljavitvi delavskega sa
naka v slov. f.ill.mu VESNA; 33· m oupravljanja; 28. P ostek.lina. 
Mesto na ital. revieri, prizoriSce loSe; 29. Mesto na vzhodnem de
festivalov zabavne glasbe; 34. lu MadZarske, znano po odlicnem 
Razlicna samoglasnika; 35. Obde- vinu; 32. Najnovejsi izdelek To-
lovalno orodje; 37. Nikalnica; 3!1. varne pohistva Cerknica (kombi-
Novejsi razsirjeni del tovarne nirana omara); 35. Alkoholna pi-
ivernih plosc; 40. Pritrdilnica; 4.1. jaca; 36. Znamka tom osovega av-

ka t om obila; 38. Zacetn ici sloven-
Opozoritelj; 42· P ovr8ins mera; skega skladatelja in aranzer ja 
44. Okrajsava za bliznji -•zhod; zab avne glasbe (»Brez besed«) ; 
45. Zareza, utor; 47. P oslovna 39. Arabs-ki zrebec ; 43. T ip fote-
enota kom binata katere izdelki so lja, izdelek Tovarne pohistva 
zelo konjukturni; 50. Rimska na- Martinjak; 46. Nadzemeljski deli 
selbina na danasnjega Celja; 51. krompirjevca; 48 . .:2:ivalska okon-
Nepopoln krog, polkrog. cin a; 49. Vrsta kon jskega t eka. 

Nagrade so : I. 30.- N. din, II. 20.- N. din in ill. 10.- N. din. Resitve 
posljjte do 25. ok tobra 1966 urednistvu Glasa Notranjske. 

JAVNA ZABVALA 
Prisrcno se zahvaljujeva tov. 

dr . Emilu Trndnu, zdra.vniku 
v Z.dravstven,em domu Stari 
trg pri Lozu za prvo hitro po
moc na.Semu Francku ne ozi
raje se na Zivljenjsko n eva r
nost pri hitri voznji kakor iudi 
za ves ostali trud. 

RuZa. in Alojz Sostaric 

SAJ NISMO PIKOLOVCI 
Spiker na svetovnem prvenstvu 

v veslanju na B ledu: 
~+Sedaj bodo korakale mimo tri

bune naslednje drzave . . . Mladi 
veslaci prihajajo V TRENERKAH 
mimo nas . .. « (Pripomba: res ze
lo, zelo mladi, ko so se v trener
kah, torej se nerojeni.) 

Spiker RT V L jubljana med po
rocili: V jeseni bomo I ZV OZILI 
pol skupsCine . . . 

KINO CERKNICA 

Spored za oktober 1966 

A VSTERLITZ, francoski b arvni 
5. 10. 1966; 

MARI::5 NA DRINI. domaci vo]ni 
8. in 9. 10. 1966 ; 

NEZADR.:2:LJIVI, angle8ki kriml
nalni 12. 10. 1966; 

POLET V PRIHODNOST, a m 'O'r. 
barvni 15. in 16. 10. 1966; 

SMRT PRIHAJ A IZ VSEMIR.JA, 
italijanski 19. 10. 1966; 

KRVNIK IZ N EV ADE, a meriSki 
22. in 23. 10. 1966 ; 

ZAROT A, do'maeiJ 26. 10. 1966 ; 
SERIFOV SIN, ameriski barvni 

29. in 30. UO. 1966. 

P redstave ob sredah in sobotah 
ob 20. uri, nedeljah ob 15. in 20. 
uri . 

GLAS NOTRANJSKE 

Atletski troboj v Trbovljah 
V nedeljo 18. septembra ie bil 

v Trbovljah na sporedu atletski 
dvoboj pionirskih, mladinskih in 
clanskilh ekip Ce rknice in c'oma
cega Rudarja, katerim pa so se 
pridru.Zile se pionirske in mla
dinske ekipe atletskega kluba 
Triglav iz Kranj a . 

Vreme je bilo za tekmovan je 
kot nala.Sc brez vetra . Gledalcev 
pa je bilo glede na velikost Tr
bovelj kaj malo in so talco se en
krat potrclilil, da je pri njih zani
manje za atletiko v primer.iav i z 
interesom za r okometna iekmo
vanja se vednol minimalno. 

Rezultati: 
Prvi so se podali v boj pionir ji 

v teku na 60 m etrov. 
1. Drnovsek (Rudar) 7.4 . .. ; 3. 

K vaternik (Cerknica) 8.1 ; 4. Ru
dolf (C) 8,'1 .. . 

100m - mladinci: 
1. Medvesek (R) 11.4 .. . ; 3. Ru

dolf (C) 12.5; 4. Skt!rlj (C) 
12,8 .. . 

100m - clani: 
1. K lenovsek (R) 11.8; 2. Mila

vee (C) 12.0; 3. Razdrih (C) 12.0; 
4. K ebe (C) 12.1 ... 
1000 m - mladinci: 

Majhno razocaranje je napravil 
Sajn (C), ki je tekel zelo rezer
v irano in pod svojimi m oonostmi. 

1. Hafner (T) 2:37.8 . . . ; 4. Fer
ilfa (C) 2:51.0; 5. Sajn (C) 
2:58.1 . . . 

1500 m - clani : 
Tu tako· Kranjcan·i kot Cerlmi

cani niso imeli svojih tekmoval·
cev in so se pomerili sam o clani 
Ru.darja: 

1. Brinar (R) 4:37.2. 
Met diska - clani: 
Zaradi daljse poskodbe !'oke je 

metal P opek disk ·in kroglo zelo 
rezervirano in previdno: 

1. Juh (R) 42.87 m .. . ; 3. Popl:lc 
(C) 31.61 ; 4. Ris (C) 30.98 ... 

Met krogle - clani : 
1. Juh (R) 12.92 .. . ; 3. P opek 

(C) 10.45 ; 4. Ris (C) 10.03 . .. 
Me t krogle - mladinci: 
l.Abram (R) 13.09 . . . ; 3. Cusi 'J 

(C) 10.78 ; 4. Ruddlf (C) 10.78 .. . 
Met diska - mlaclinci: 
1. Abram (R) 36.38 ... ; 3. Pe

trovcic (C) 26.93 ; 4. Skrlj (C) 
26.18 .. . 

300m - mladilnci: 
1. Medvesek (R) 36.4; 2 . .:2:umer 

(T) 39.2; 4. Rudolf (C) 43.6; 5. Cu
sin (C) 45 .0 . .. 

Skok v visino - mladinci : 

man (C) 4.21 . . . ; 5. Lesar (CJ 
3.94 .. . 

60 m - mladiinke : 
1. Trlep (R) 8.0 . .. , 3. Lesar (C) 

8.8 ... ; 6. Vukicevic (C) 9.5 ... 
Met diska - mladinke : 
1. HoleCek (R) 35.55 .. . ; 3. 

Trampuz (C) 22.47; 4. Cimcr.
mancic (C) 21.77. 

Met krogle - mladinke: 
1. Kranj c (R) 9.75 ... ; 4. T ram

pili (C) 8.39 ; 5. Cime_rmancic (C) 
8.02 ... 

300m - mladinke: 
1. Pustoslemsek (R) 46.0 ; 2. 

Cimperman (C) 48.2; 3. Svet (C) 
50.4 ... 

400 m - mladinke: 
Izreden finiS obeh tekmovalk 

Cerknice, ki sta pustili ostale tek
movalke dalec zadaj: 

1. Lesar (C) 1:08.2 ; 2. J erman 
(C) 1:08.3; 3. Sikovec (R) l:i1.3.0; 
K otar (R) 1:23.8. 

ViSin a - mladinke: 
1. Solar (T ) 135 . . . ; 4. J erm an 

(C) 120; 5. Cimermancic (C) 115 . . . 
600 m - pionir j i: 
1. K uhar (T) 1:32.0 . . . ; 3. Ru

d~f (C) 1:39.2; 4. Skrlj (C) 
1:51.9 . . . 

400 m - clani : 
Nerazumlj ilvo pocasen start 

obeh Cerknicanov, kar se jima ie 
potem v finiSu ma.Scevalo: 

1. Medvesek (R) 55.8 ; 2. Raz... 
drih (C) 57.0 ; 3. Svet (C) 58.4. 

Met kopja - clani : 
Zaradi poskodbe ni nastopil 

edini favorit Popek (C): 
1. Vajdic (R) 53.62 . .. ; 3. R is 

(C) 40.03. 

St. 7 - 1. oktobra 1966 

Met kopja - mladiln ci: 
1. Judez (R) 47.93 ... ; 3. Petrov

Cic (C) 38.43 ; 4. Skerlj (C) 35.50 . . . 
Skok v dal j'ino - mladinci: 
1. P rezelj (T) 5.78; 2. K vaternik 

(C) 5.63; 3. Ris (C) 5.62 . .. 
Skok v daljino - clani : 
1. P otpek (C) 5.61; 2. Skuk (C) 

5.31 . .. 
4 X 100m - mladinci: 
Diskvalif ilkacija stefete Cerkni

ce zaradi slabe zadnje predaj~ 
palice : 1. R udar 48.2 .. . 

4 X 100 m - mladi.nke: 
1. Rudar 55.2 ... ; 3. Cerknica 

(Lesar, J erman, Vukicevic, Cim
perm an) 59.9. 

4 X 300 m - mladinci : · 
1. Rudar 2:45.2 . . . ; 3. Cerknica 

{Sajn , Ferfila, Cu sin, Skrlj) 2 :45.2. 
Koncn o stanje tack posameznih 

dvobojev: 
Pion iJr ji: 

Rudar : Cerknica 20 : 12 
Rudar : Triglav 20 : 8 
Cerkn·ica : T riglav 12 : 8 
1. R udar, 2. Cerknica, 3. T riglav 

Pionirke: 
Cerknica : Rudar 10 : 8 
1. Cerknica, 2. Rudar 

Mladinci: 
Rudar : Cerknica 96 : 60 
R udar : Ttiglav 96 : 60 
Ceknica : T riJglav 60 : 60 
1. Rudar, 2-3. Cerknica in Tri
glav 

Mladinke: 
Cerknica : Triglav 57.50 : 44.50 
R udar : T riglav 87 : 44.50 
Rudar : Cerlmica 87 : 57.50 
1. R udar , 2. Cerlm ica, 3. Tr iglav 

Ciani : 
Rudar : Cerknica 59 : 36 
1. Rudar, 2. Cer-lm ica 

J a n ez Telic 

1. P rezelj (T) 170 . .. ; 4. I-Iiti (C) 
150 . .. ; 6. Sajn (C) 1140 ... 

60m - pionirke : 
1. Cimperman (C) 9.2 . . . ; 3. 

Svet (C) 9.9 . .. 
100m - mladinke: 
1. Trlep (R) 13.1 ... : 5 .. Tem1a n 

(C) 14.9 ; 6. Vukicevic (C) 1 8.2 . . . 

Kako dolgo bomo se s str ahom vozili cez zelezniSki prclaz na 
Rakeku. Odgovorni bi morda vsaj delno odpravili strah soferj'ev 
s sem aforji. Na sliki: Zmeckan avtobus ob zadnji nesr eci n a 
zelezniskem prelazu na Rakeku, kjer je bil teze poskodova.n 
Ivan F urlan, sofer avtobusa . K sreci v a vtobusu ni bilo pot-

nikov. Do nesrece je p rislo zavoljo n espuscenih zapornic 
Skok v daljino - mladmke : 
1. Solar (T) 4.46 . . . ; 3. Cimper-

Kolektiv .. Gradisfa" ob moriu 
Sindikalna podr uznica SGP »GRADISCE« je za svoje clanc orga -

nizirala 14. avgusta 1966 enodnevni . izlet. . . . 
Tokrat so se organizatorji odlocili za pot - na morJe. B1h so ~ 

Ank aranu Kopru in se · naza j gr ede u stavili za kratek cas se pn 
unskih bo'rcih ki so tega doe organizirali p artizan sko sr ecanjc n ad 
Uncem. Enogl~sna ocen a pocu t ja po koncan em potovanju je bila »Bilo 
je p ri jetno !« 

Omeniti velja, da so se izleta udelezili clani kolektiva in njihovi 
druzinski clani, k a r j e se okrepilo prijetno popotnisko r azpolozenje. 
Ce k temu dodamo se podatek, da je bilo v r eme soncno (kar n i bilo 
v navadi te dni), voda topla, kosilo v Ankaranu solidno, potem Iahko 
damo ocen am izletnikov v popolnosti prav. 

P r evozne usluge so bile tokra t zaupane SAP Ljubljan a, ki j e 
preko svoje Poslovalnice v Cerknici opravil prevoz solidno. 

Udelezenci izleta v Ankaranu 

NOfl~~aSKE 
Ffi,&MFF.FMM.ME.F Mil FFWF FE EFF.E 

Izha ja mesecno - lzdaja Ob
cinski odbor SZDL Cerknica -
Urejuju uredniski odbor: Slav
ko Berglez, Danilo Mlinar, Ja
nez Logar, Mihael Misic, Sreco 
Loncar, Janez Obreza, Milan 
Strle, Peter Kovsca, Slavko 
Tornic, Stefan Bogovcic, ing. 
Bozidar Rajcevic, Slave Koce
var, Stanko Janez, Sreco Kra
sovec, Milan Govekar in Milan 
Zivkovic - Glavni in odgovor
ni urednik: Danimir Mazi -
Tehnicni urednik: Danilo Do
majnko (Delavska enotnost) -
Naslov urednistva in uprave: 
»Glas Notranjske«, Obc. odbor 
SZDL Cerknica - Zirol racun: 
NB Rakek, 5051-678-108- Let
na narocnina je 6 N. Din (600 
starih dinarjev), posamezni iz
vod 50 par (50 S. din) - Za tu
jino 1 USA $ - Tiska tiskarna 
Ucnih delavnic Zavoda za sins
no in govorno prizadete v 

Ljubljani 
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